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PRVI ŠOLSKI DAN – 3. september

Kaj vse se je dogaja-
lo  PRVIČ?

• Prvič je g. Štrafela učence 
nagovoril v vlogi ravnatelja 
šole.

• Prvič je učence za dobro 
popotnico v šolsko leto 
zabavala skupina Skater.

• Prvič so učence pozdravili 
novi učitelji ga. Vida Vaj-
da, ga. Melita Vidovič in g. 
Jurij Cvitanič.

• Prvič so učenci vstopili v 
šolo, ki so jo učitelji okra-
sili z zmajčki.

• Prvič je v šolske klopi 
sedlo trideset prvošolčkov.

Na prvi šolski dan je učence OŠ Markovci zabavala skupina Skater.

Tudi učitelji so učencem pripravili prijetno dobrodošlico.

Zabave ni manjkalo.

Najmlajši na OŠ Markovci - prvošolci

O dogajanju tega dne naj spregovorijo še slike
Mladi novinarji OŠ Markovci
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LIST IZ MARKOVCEV je glasilo občine Markovci, ki glasilo tudi izdaja. Uredniški odbor: Ivan Liponik, Hedvika Rojko, 
Alenka Rožanc, Darko Meznarič in Marija Prelog. Odgovorna urednica: Mojca Zemljarič. Slika na naslovnici: Jesenski motiv, 

Foto MZ. Oblikovanje in priprava za tisk: VEJICA, Rado Škrjanec s. p.. Tisk: Grafis Rače. Natisnjeno 1250 brezplačnih izvodov. 
Naslov uredništva: Markovci 43, 2281 Markovci. Telefon: 788 88 80 

Strani na internetu: www.markovci.si

»Dragi moji občani no vsi lidje, ker napisati lepo ne ven, sen se odločla, da van po 
domoče neke poven. Dosti cejta je minalo, ka sen zbrola korejžo, vzela svinčnik pa 
papir, da van napišen, ka jaz ven.

Vse lepo se po občini godi, puno stvari se spremeni, a vse staro pa še v spomini živi. 
Svetek Markovo je že mimo, te se je jelo in pilo, nikomi se neje domu midilo. Orgle 
nove so zadonele, naša srca so zagrele. Vsako nedelo se še oglasijo, pa marsikdo 
ne čüje toto melodijo. V šotori tri dni se je praznik častilo no slavilo, tüdi občinske 
odlike se je podelilo.

Srpi v Prvencih so se iskrili, tak kak negda smo mlotli pa se vsi poveselili. Nagošejnski kosci rano vütro 
v Štörnovec z ladjoj so se odpelali, trovo pokosli in s kuji v lojtrah domu odpelali.

Vse se veča no draži, za elektriko nas nejboj pač skrbi. V Sobetincih nekšna nesoglasja z bioplinsko 
elektrarno, dosti je vroče krvi, da se ponoči ne spi. V Bükovcih pa se fse drgačik godi. V Vopošnci majo 
celo jivo cizre. Od tan je lehko plinovod po celi občini – če mo pridno cizro jeli, mo zadosti plina meli. 
V Stujncih pa se resen zdravo živi, sej vsoki teden se zlato gostüvaje slavi. Puno sreče no še zdrovja jin 
mi vsi želimo, keri v občini živimo. Zabavci za kulturo poskrbijo, da na svetek sredi pola lipo posadijo. 
Na sredi pola na državni svetek pred lipo so se zbrali, veselo so peli, pa lepo se imeli. Ka pa Borovci in 
Strelci vi, kak se z vami na poli kej godi? Vete, to meni po glovi roji, kak se v naši občini godi. Kdo List 
z Morkovec dobin, te se pač razveselin. Malo se doj vsednem, si spočinem, skrbi pa fkrej porinen. Dugo 
sn že na sveti, vse sn mogla za dobro vzeti, samo to me zej skrbi, ka sloge nega med lidmi. Živleje mogli 
mo spremeniti, če čemo dugo še na sveti biti.«

Vaša Tila

Bog dej dober den!
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O DELU OBČINSKEGA SVETA

V treh mesecih tri seje
Od zadnjega poročanja s sej občinskega 

sveta (OS) je minilo celo poletje, celo del 
jeseni. Vendar so markovski svetniki zase-
dali tudi sredi poletja, točneje 30. julija, 
ko so imeli na dnevnem redu občinske 
seje kar 15 točk.

Tako so sprejeli Odlok o spremembah 
in dopolnitvah izvedbenega prostorskega 
akta – prostorski ureditveni pogoji (PUP). 
Ponovno so osvežili sklep OS glede trase 
predvidene hitre ceste (HC) iz prvega 
mandata, točneje z dne 23. 3. 2000, ter ga 
posredovali Ministrstvu za okolje in pros-
tor, in sicer da občina ne odstopa od južne 
trase HC Hajdina–Ormož, t. i. variante 
C, da investitor ob trasi HC v Stojncih, 
Bukovcih in Novi vasi uredi kinete za 
namakalni sistem in komasacijo za zem-
ljišča ob trasi ter da se zgradi kolesarska 
steza od Bukovcev do Spuhlje. V nadalje-
vanju seje so svetniki potrdili operativni 
program odvajanja in čiščenja komunalnih 
odpadnih voda v občini. Zavrnili so pred-
log Komunalnega podjetja (KP) Ptuj za 
povišanje cene vode in od njih zahtevali 
program ukrepov za znižanje stroškov.

Svetniki so sprejeli spremembo Odloka 
o ustanovitvi javnega vzgojno-izobraže-
valnega zavoda OŠ Markovci, tako da so 
uradno dodali enoto vrtca. Prav tako so 
sprejeli Odlok o spremembah odloka o 
ustanovitvi javnega vzgojno-izobraževal-
nega zavoda OŠ dr. Ljudevita Pivka ter 
Odlok o spremembah odloka o ustanovitvi 
javnega vzgojno-izobraževalnega zavoda 
Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj. Spreje-
li so tudi Odlok o spremembah in dopolnit-
vah odloka o ustanovitvi javnega zavoda 
Zdravstveni dom Ptuj in Pravilnik o spre-
membah in dopolnitvah pravilnika o pla-
čah občinskih funkcionarjev in nagradah 
članov delovnih teles občinskega sveta.

V nadaljevanju so soglašali s predlogom 
za ustanovitev predlaganih štirinajst pokra-
jin v Sloveniji in podprli predlog za usta-
novitev Spodnjepodravske pokrajine. Pre-
gledali in vzeli na znanje so tudi poročilo o 
polletni realizaciji proračuna tekočega leta. 
Soglašali so tudi s prodajo nepremičnine v 
OC Novi Jork, in sicer parc. št. 258/30, k. 
o. Nova vas pri Markovcih, v lasti Kokola 
novemu lastniku Hanželiču s pogojem, da 
se celotna kupnina občini poravna pred 
podpisom pogodbe in da se prenesejo vse 
plombe v korist občine. Po točki vprašanja 
in pobude svetnikov je župan sejo zaklju-
čil.

Deveta seja OS je bila 20. sep-
tembra

Obsegala je skupaj 10 točk, med njimi 
sta bila tudi predloga odloka o programu 
opremljanja stavbnega zemljišča za grad-
njo in o komunalnem prispevku v občini 
Markovci. Prvega so svetniki v prvem 
branju potrdili, vsebino odloka o komu-
nalnem prispevku pa spremenili v delo-
vno gradivo. Ko bosta oba odloka pričela 
veljati oziroma se uporabljati, bo potrebno 
pred pričetkom novogradnje oziroma pred 
izdajo gradbenega dovoljenja občini pla-
čati komunalni prispevek. Na podlagi istih 
odlokov se bo plačeval tudi prispevek za 
kanalizacijo. Višina le-tega bo za občane 
različna glede na neto tlorisne površine 
stanovanjskih zgradb zavezancev. Sprejeli 
so tudi Pravilnik o dodeljevanju državnih 
pomoči za ohranjanje in razvoj kmetijstva 
in podeželja v občini Markovci, ki je 
v celoti usklajen z evropsko zakonodajo 
in po katerem bo občina lahko dajala 
kmetom pomoč za naložbe v kmetijska 
gospodarstva za primarno proizvodnjo, pri 
plačilu zavarovalnih premij, pri spodbu-
janju kakovostnih kmetijskih proizvodov 
in pri zagotavljanju tehnične podpore v 
kmetijstvu.

V nadaljevanju so svetniki obravnavali 
vlogo Komunalnega podjetja Ptuj za povi-
šanje cene vode, a ji niso ugodili. Obra-
vnavali so tudi vlogo Ecoenergetike iz 
Ormoža, ki želi soglasje za odkup parcele 
v obrtni coni, sedaj v lasti Eko Lesa Ptuj. 
S prodajo so svetniki soglašali ob pogo-
ju, da kupec plača občini odškodnino za 
odstop predkupne pravice. Enak sklep so 
sprejeli tudi ob obravnavi podobne vloge 
podjetnika Janeza Golca k prodaji parcele 
in za odstop predkupne pravice. Prav tako 
so svetniki soglašali z menjavo parcel v 
obrtni coni med podjetnikoma Hanželičem 
in Cimermanom. Sklenili so tudi, da se pri-
čne postopek prodaje zazidalno-kmetijske 
parcele v Zabovcih, pri čemer je občina 
vezana na državne predpise. Odločili so 
tudi, da se ne prične s postopkom za odkup 
Dominklove domačije v Novi vasi. Nada-
lje so župana pooblastili, da za potrebe 
prijave na razpis Regionalnih razvojnih 
programov dopolni DIIP za kanalizacijo 
naselij Markovci in Zabovci ter čistilno 
napravo in investicijski program za grad-
njo iste kanalizacije. Imenovali so tudi 
šestčlanski uredniški odbor za izdajo zbor-

nika občine Markovci v naslednji sestavi: 
Slavica Pičerko iz Spuhlje, Marjan Horvat 
iz Sobetincev, dr. Marjan Žnidarič iz Mari-
bora, Karolina Pičerko iz Zabovcev, Milka 
Liponik iz Markovcev in Darko Štrafela iz 
Markovcev.

Pri kandidaturi za ravnatelja Glasbene 
šole Karola Pahorja Ptuj so markovski 
svetniki podprli edinega kandidata Štefana 
Petka. Na koncu je direktorica občinske 
uprave svetnike obvestila, da je obči-
na Videm pri Vrhovnem sodišču vložila 
revizijo postopka za določitev meje med 
občino Markovci in občino Videm, ki ga je 
vodilo Upravno sodišče v Mariboru.

S tem je bila septembrska seja OS zaklju-
čena.

18. oktobra je bila prva izred-
na seja občinskega sveta

Po županovem pooblastilu je sejo vodil 
podžupan Jože Bezjak. Obsegala je vse-
ga tri točke. V prvi so svetniki podprli 
strategijo prostorskega razvoja za območje 
občine Markovci s posameznimi pripom-
bami. V nadaljevanju so potrdili elek-
torja za izvedbo volitev v državni svet, 
in sicer Stanislava Toplaka ter kandidata 
za državnega svetnika Marka Lepoša. V 
zadnji točki so se svetniki seznanili s 
potrebo po ustanovitvi Lokalne akcijske 
skupine – LAS, preko katere si bo občina 
zagotavljala dostop do evropskih sredstev 
iz programa LEADER in drugih sredstev, 
ki so namenjena razvoju podeželja. Ožja 
strokovna skupina za območje 10 občin in 
župani občin so predlagali statusno obliko 
društva, ki bi bila predvsem najcenejša 
oblika delovanja LAS, česar pa markovski 
svetniki niso potrdili oziroma izglasovali v 
zadostnem številu glasov. Posamezniki so 
bili namreč mnenja, da ima občinski svet 
premalo informacij in v statusni obliki 
LAS kot društvo niso prepoznali pred-
nosti. Nasprotno, menili so, da je potrebno 
tako zahtevne naloge, kot je pridobivanje 
evropskih sredstev, voditi institucionalno z 
zaposlenimi odgovornimi osebami.

MBK
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Na obisku evroposlanka Ljudmila Novak
Vesela obiska v Markovcih

Nedavno se je v Markovcih na povabilo 
občinskega odbora NSi mudila evropos-
lanka Ljudmila Novak.

Novakovo so v občinskih prostorih 
pozdravili člani občinskega sveta, med nji-
mi tudi vodja svetniške skupine NSi Franc 
Rožanc in župan Franc Kekec. Zastavili 
so ji kar nekaj vprašanj o aktualnem poli-
tičnem dogajanju v državnem in evrop-
skem vrhu. Navzoče je zanimalo, kako 
komentira uvajanje zasebnega šolstva in 
kako je s črpanjem sredstev iz evropskega 
proračuna ter razpisnimi pogoji.

»Vesela sem, da sem lahko obiskala Mar-
kovce. Na podeželje se vedno znova rada 

Evroposlanka Ljudmila Novak in župan 
občine Markovci Franc Kekec

Novakova v družbi članov markovskega občinskega sveta

vračam. Tukaj so zelo prijazni ljudje, sem 
pa zelo vesela tudi sprejema, ki so mi 
ga pripravili občinski svetniki in župan,« 
je dejala Novakova, ki je po sprejemu 
prisluhnila tudi dobrodelnemu koncertu. 
»Glede humanitarnih dejavnosti in pros-

tovoljnega dela pa lahko rečem, smo v 
samem vrhu v EU. Vedno, ko je potrebna 
solidarnost, združimo moči. Upam, da se 
bo ta lepa tradicija ohranjala tudi v pri-
hodnje.«

Besedilo in foto: MZ

OBČINA MARKOVCI
Občinska uprava
Markovci 43,2281 MARKOVCI
telefon 788 88 80, 788 88 81
Datum: 23.10.2007

OBVESTILO
Starše s stalnim prebivališčem v občini 

Markovci, ki imajo otroke vključene v 
vrtec v markovski občini ali izven nje in 
želijo s 1. januarjem naslednjega kole-
darskega leta uveljavljati znižano plačilo 
za programe v vrtcu, obveščamo, da v 
skladu z 9. členom Pravilnika o plačilih 
staršev za programe v vrtcih (Ur. l. RS št. 
129/2006) do 15. novembra 2007 oddajo 
vlogo za znižano plačilo vrtca – VRT-1 
obrazec 1,82.

K vlogi za znižano plačilo vrtca je 
potrebno priložiti naslednje dokumente

Odločbo DURS o odmeri dohodnine za 
predhodno leto 2006 (lahko je fotokopija, 
če je v pogled prikazan original odločbe). 
V kolikor starš še ni prejel dohodninske 
odločbe, mora zahtevati na davčnem ura-
du izpis napovedi za odmero dohodnine

Potrdilo delodajalca o bruto plači v 

zadnjih treh mesecih tekočega leta pred 
oddajo vloge (velja le za starše, ki v pred-
hodnem letu niso bili v delovnem razmer-
ju vseh dvanajst mesecev).

Za starše in ostale družinske člane – 
zavezance za plačilo dohodnine, katerih 
zaposlitev v letu 2006 ni trajala polnih 
12 mesecev:
• potrdilo delodajalca o višini BRUTO 

plače za zadnje 3 mesece pred vložitvijo 
vloge za znižano plačilo vrtca – zadnje 
tri plačilne liste,

• obvestilo – potrdilo o višini katastrske-
ga dohodka v letu 2006.

Za starše, ki pridobivajo dohodek iz 
opravljanja dejavnosti
• s strani davčnega organa overjen davč-

ni obračun akontacije dohodnine od 
dohodka, doseženega z opravljanjem 
dejavnosti (MF-DURS obr. DOHDEJ 
št. 11)

• potrdilo davčnega urada o zavarovalni 
osnovi za leto 2006.

Za starše in ostale družinske člane, ki so 
brezposelni:
• potrdilo Republiškega zavoda za zapo-

slovanje o brezposelnosti in, če gre za 

upravičenost do denarnega nadomestila, 
čas prejemanja nadomestila in bruto 
znesek, odločbo pristojnega centra za 
socialno delo, če gre za upravičenost 
do socialne pomoči (navedba obdobja 
upravičenosti),

za polnoletne družinske člane, ki nimajo 
dohodkov:
• ustrezni dokument o njihovem statusu,
za samohranilke/-ce:
• dokazilo o preživnini, do katere so upra-

vičeni družinski člani in o zadnji višini 
pripadajoče preživnine

oziroma
• dokazilo o pokojnini, do katere so upra-

vičeni otroci po smrti staršev.

Vloge lahko oddate osebno vsak dan ali 
jih pošljite po pošti na naslov: Občina 
Markovci, Markovci 43, 2281 Markov-
ci.

Vlogo je potrebno vložiti na sede-
žu občine, kjer imata vlagatelj/-ica in 
otrok stalno prebivališče, ne glede na to, 
kje otrok obiskuje vrtec.

OBČINSKA UPRAVA
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O AKTUALNIH NALOŽBAH

Izgradnja sekundarne kanalizacije Markovci–Zabovci
Ob prihodu v center Markovcev naleti-

mo na zapore lokalnih cest z različnimi 
obvozi, kar nas opozarja, da smo prišli na 
gradbišče. Naselje Markovci se je namreč 
spremenilo v eno veliko gradbišče, kjer 
se intenzivno gradi sekundarna fekalna 
kanalizacija. 

Dolžina kompletne sekundarne kanaliza-
cije, ki jo je potrebno zgraditi v naseljih 
Markovci in Zabovci, je okrog 8,3 km, 
od tega je v naselju Markovci in Zabovci 
že zgrajeno okrog 3000 metrov, vključno 
z enim prečrpališčem. Obseg izvedene 
kanalizacije smo izvajali v treh etapah – 1. 
faza od aprila 2006 do septembra 2007, 
izvajalec je bilo Cestno podjetje Ptuj, d. 
d., ki je delo pridobilo kot najugodnejši 
ponudnik na javnem razpisu. Na izvedeno 
kanalizacijo v naselju Zabovci, ki gravitira 
na kanalizacijo Spuhlja (mestna občina 
Ptuj), se je možno že od začetka septembra 
2007 tudi fizično priključiti.

Julija 2007 smo izvedli nov javni razpis 
za izvedbo 2. faze sekundarne kanaliza-
cije, ki zajema dokončanje sekundarne 
kanalizacije v naselju Markovci, navezavo 
obrtne cone Novi Jork na čistilno napravo 
Markovci in kompletno naselje Zabovci. 
Najugodnejši ponudnik na javnem raz-
pisu je bilo Cestno podjetje Ptuj, d. d., s 
katerim je Občina Markovci 23. 8. 2007 
podpisala pogodbo v višini 1.756.221,76 
EUR z vključenim DDV. Fizično so se 
dela po tej pogodbi začela že v sredini sep-
tembra 2007. Vzporedno s kanalizacijo se 
posodablja ostala infrastruktura (asfaltne 
prevleke, rekonstrukcija vodovoda, javne 
razsvetljave in nizkonapetostnega omrežja 
– samo tam, kjer so obstoječi leseni dro-
govi). Zaradi obsega gradbenih in instala-
cijskih del so v času izvajanja del popolne 
zapore lokalnih cest, ki se sprostijo za 
lokalni promet po zaključku dnevnih del. 
Po izvedbi vse infrastrukture (sekundarna 
kanalizacija, javna razsvetljava, vodovod, 
nizkonapetostno omrežje in kanalizacija 
za optiko) se bo na mestih izkopov in 
prekopov izvedel grobi asfalt v višini 
obstoječega asfalta. Dokončanje obsega 
del za 2. fazo planiramo do konca junija 
2008, če bodo ugodne vremenske razmere. 
Po izvedbi 2. faze sekundarne kanalizacije 
moramo izvesti še 3. fazo, ki bo obsegala 
sekundarni kanal od hišne številke 71 v 
Markovcih do čistilne naprave (približno 
600 m) in izvedbo čistilne naprave v Mar-
kovcih. Pričetek 3. faze planiramo v juliju 

2008 in dokončanje avgusta 2009. Po 
zaključku vseh faz se izvede preplastitev 
vseh asfaltnih cest, kjer je potekala izgrad-
nja komunalne infrastrukture, v debelini 
treh centimetrov.

Izgradnja sekundarne kanali-
zacije Markovci–Zabovci

Glede na zgoraj navedene faze obsega del 
za izgradnjo sistema se Občina Markovci 
prijavlja tudi na javne razpise za pridobitev 
državnih in evropskih sredstev, in sicer:

1. Ministrstvo za okolje in prostor – okolj-
ska dajatev za onesnaževanje okolja 
zaradi odvajanja odpadnih voda. Iz tega 
naslova smo prejeli za leta 2005, 2006 in 
2007 342.794,00 EUR.

2. Služba Vlade RS za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko (SVLR) – dodatna 
razpoložljiva sredstva za sofinanciranje 
investicij v skladu z določili 21. člena 
Zakona o financiranju občin (ZFO-1). 
Iz tega naslova bomo prejeli 31.276,40 
EUR še v letu 2007.

3. Služba Vlade RS za lokalno samo-
upravo in regionalno politiko (SVLR) 
je štirinajstega septembra objavila drugi 
javni razpis za prednostno usmeritev 
Regionalni razvojni programi v okviru 
operativnega programa krepitve regio-
nalnih razvojnih potencialov za obdobje 

2007–2013 razvojne prioritete Razvoj 
regij. Predmet sofinanciranja so projekti 
s področja: ekonomska in izobraževalna 
infrastruktura, prometna infrastruktura, 
okoljska infrastruktura, razvojni projek-
ti v območjih s posebnimi varstvenimi 
režimi in v turističnih območjih, razvoj 
urbanih območij, socialna infrastruktu-
ra, kadar pomanjkanje te infrastrukture 
predstavlja pomembno oviro za hitrejšo 
regionalno rast in razvoj ter ustvarja-
nje delovnih mest. Občina Markovci se 
bo prijavila na javni razpis za okoljsko 
infrastrukturo za obdobje 2007–2009 s 
projektom Sekundarna kanalizacija Mar-
kovci, Zabovci – 2. faza.

Besedilo in foto: Zdenka Pauko, 
referent za gradbene zadeve

Delo na terenu
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NOVA SLOVENIJA (NSI) MARKOVCI

Izlet po Prekmurju
Občinski odbor Nove Slovenije (NSi) 

Markovci skrbi, da lahko člani in simpati-
zerji leto za letom spoznavajo delček Slo-
venije ob skupnem druženju. Pred dvema 
letoma smo se tako potepali po slovenski 
prestolnici, v lanskem letu pa smo obis-
kali Koroško – zibelko slovenstva. Letos je 
bilo na vrsti Prekmurje. Našo idejo o spo-
znavanju delčka Prekmurja smo dopolnili 
z obiskom tabora Nove Slovenije, ki je 
potekal v nedeljo, 2. septembra, v Veliki 
Polani v Prekmurju.

Izlet se je pričel v nedeljo zjutraj, po 
rani maši, pred občinsko stavbo, od koder 
smo z avtobusom krenili proti Ormožu in 
naprej čez Prlekijo (Ljutomer in Razkrižje) 
do prvih krajev v Prekmurju.

Med vožnjo ob obronkih Ljutomersko-
Ormoških goric nam je predsednik občin-
skega odbora Franc Rožanc predstavil sta-
nje in razvoj vinogradništva in vinarstva v 
tem predelu Slovenije.

Naš prvi postanek je bil v zelo veliki vasi, 
ki pa je hkrati fara, šolski okoliš in občina. 
Gre za kraj Odranci. Mnogi ste si kraj naj-
brž zapomnili po znameniti cerkvi. Cerkev 
je bila tudi naš cilj. Že ob samem prihodu 
v vas smo videli, da domačini živijo z 
vasjo, s faro. Množica ljudi, ki je šla po 
urejenih pločnikih peš od jutranje maše, je 
kazala na to, da ljudi cerkev povezuje. V 
cerkvi nam je domači župnik g. Kozar raz-
ložil zgodovino kraja, nastanek župnije in 
težavno gradnjo cerkve v komunističnem 
času. Cerkev ni znana le po obliki, ampak 
po tragediji, ki se je zgodila ob gradnji, ko 
je umrlo osem domačinov, na katere se je 
zrušil strop. Ampak nobena preizkušnja 
domačinov ni odvrnila od nadaljevanja in 
dokončanja gradnje cerkve. Cerkev je bila 

OBČINSKI ODBOR SLS MARKOVCI

Ob sredah odprta pisarna SLS Markovci
Jesenski čas je čas obiranja sadov. Letos 

je bila letina še kar obilna, čeprav je 
ponekod posegla suša. Jesen pa je tudi 
čas, ko ljudje razmišljajo o volitvah, ko 
vsakodnevno spremljajo, kaj se dogaja v 
predvolilnem boju. Upamo, da bo vsak 
občan premislil in svojo odločitev oddal, 
kajti le velik delež udeležbe bo pokazal 
svoje rezultate.

Pa naj še na kratko pojasnim, kaj se 

trenutno dogaja na sedežu naše stranke 
(SLS) v Markovcih. Pripravili smo se na 
kongres stranke, ki je že za nami. Predelali 
smo tudi program SLS, ki zajema celotno 
področje našega življenja – od dela do pro-
stega časa. V njem so vključeni vsi pereči 
problemi naše družbe. Upamo, da bomo 
lahko s skupno močjo uresničili večino 
naših ciljev.

Zato, dragi občani, oglasite se na sedežu 

občinskega odbora stranke s svojimi pred-
logi, vprašanji, tudi kritikami. Z veseljem 
vas bomo sprejeli. Naša pisarna, ki se 
nahaja v nekdanjih prostorih Krajevne 
skupnosti Markovci (nad Mercatorjevo 
trgovino), je odprta ob sredah med 18. in 
19. uro. Pridite, tudi če vam bo dolgčas in 
bi se samo pogovarjali, kajti skupaj lahko 
naredimo marsikaj.

Občinski odbor SLS Markovci

prvotno zidana brez zvonikov, 
saj tedanja oblast zvonikov ni 
dopustila. Te so dokončali šele 
pred leti, ko je cerkev dobila 
prepoznavno obliko. Cerkev 
je grajena v Plečnikovem sti-
lu, saj je načrte izdelal eden 
izmed njegovih učencev.

Tudi kasneje, med pozno 
nedeljsko mašo, smo bili priča 
veliki povezanosti in dobroti 
domačinov, ki resnično živijo 
za domačo zemljo. Nad vsemi 
zgodbami, ki smo jih slišali in 
smo jim bili priča, si fara sv. 
Trojice v Odrancih res zasluži 
naziv župnija neuničljivega 
upanja.

Po maši nas je pot vodila 
po ravni prekmurski cesti do 
kraja Beltinci in naprej v vas 
Gančani – rojstno vas našega 
župnika Janeza Maučca. Tam 
smo imeli pravo prekmursko 
kosilo s sladico – prekmursko 
gibanico. Seveda smo obiskali 
še domačijo družine Maučec in si ogledali 
kmetijo ter pozdravili župnikovo mamo.

Naš zadnji cilj je bil obisk petega tabora 
Nove Slovenije, ki je že od dopoldneva 
dalje potekal v šotoru ob športnem igrišču 
v Veliki Polani. Na taboru ni manjkalo 
zabavnega programa ob znanih slovenskih 
glasbenikih, kot so Zlati muzikantje, Nata-
lija Verboten, Eva Černe in drugi. Med 
glasbenimi točkami pa so se predstavili 
ministri iz vrst Nove Slovenije in ostali 
funkcionarji vodstva stranke, vključno s 
kandidatom za predsednika države Lojze-
tom Peterletom. Osrednji govor na tabo-

ru je imel predsednik stranke dr. Andrej 
Bajuk. Po poslušanju govorov se je pri-
legel dober prekmurski bograč in prijetna 
glasba za ples.

Po veselem druženju z ostalimi udele-
ženci tabora smo se počasi pomikali do 
avtobusa in se vsak po svoji poti vračali 
domov.

Spet je minil prijeten dan ob spoznavanju 
zanimivih krajev naše prelepe Slovenije. 
Našo pot bomo nadaljevali še v naslednjih 
letih.

Besedilo in foto: Darko Meznarič

Spomenik žrtvam tragedije ob odranski cerkvi
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POGOVOR S KOMUNALNO INŠPEKTORICO MAJDO MURKO

O ravnanju z odpadki
Ekološki otoki so velikokrat bolj kot 

ločenim frakcijam za odlaganje odpadkov 
podobni ekološkim bombam. Še vedno 
smo priča divjim odlagališčem. O ravna-
nju s komunalnimi in drugimi odpadki 
smo se pogovarjali s komunalno inšpek-
torico Majdo Murko.

Občine v Spodnjem Podravju so pred 
dobrim letom sprejemale nov odlok o 
načinu zbiranja, prevoza in ravnanja 
z odpadki. Kako je odlok zaživel v 
praksi?

M. Murko: »Sistem ravnanja s komu-
nalnimi odpadki je bil v posameznih obči-
nah v Spodnjem Podravju vzpostavljen 
in izvajan z občinskim odlokom že leta 
2001. Vse občine, ki so sprejele odlok, 
so takoj, vendar postopoma, pristopale 
k izvajanju oziroma vključevanju gospo-
dinjstev v način zbiranja in odvoza odpad-
kov in odlaganja ostankov predelave ali 
odstranjevanja komunalnih odpadkov. V 
nekaterih občinah pa intenzivno poteka 
vključevanje gospodinjstev.«

Odlok narekuje ločeno zbiranje odpad-
kov. Katere odpadke lahko potem obča-
ni odlagajo v posode za smeti, ki jih 
imajo v gospodinjstvih?

M. Murko: »Ostanke iz umetnih mas 
(trda plastika), oslojen in plastificiran 
papir, kronski zamaški, ostanki kovin-
skih folij, ostanki stiropora, ohlajen pepel, 
odpadki iz tekstila, usnja, gume (ne avto-
mobilske), odpadki iz porcelana in kera-
mike, plenice za enkratno uporabo, “hišne 
smeti” (ostanke komunalnih odpadkov). V 
posode za ostale odpadke je prepovedano 
odlagati: gradbeni material, kamenje, zem-
ljo, vejevje, biološke odpadke, odpadke v 
večjih kosih (kosovne odpadke), odpadke 
v tekočem stanju, nevarne odpadke, pogi-

nule živali in kože ter koristne odpadke, 
kot so papir, steklo, plastična embalaža 
(plastenke), tetrapak in pločevinke.«

Ostali odpadki pa sodijo na ekološki 
otok?

M. Murko: »V skupino odpadkov, ki 
se odlagajo na zbiralnicah ločenih frakcij, 
spadajo papir, steklo, plastična embalaža in 
pločevinke. Na zbiralnicah ločenih frakcij 
so nameščene namenske posode. V poso-
do za papir, ki je opremljena z nalepko 
PAPIR, se odlagajo: časopisi, revije, pro-
spekti, zvezki, knjige, brošure, pisarniški 
in računalniški papir, embalažni papir in 
kartonske škatle, drugi izdelki iz papirja in 
kartona. Kartonske škatle je pred odlaga-
njem potrebno raztrgati!

V posodo za STEKLO se odlagajo: vse 
vrste steklenic, kozarci za vlaganje in dru-
ge steklene posode, s katerih je potrebno 

odstraniti vse nesteklene dele. 
Steklo ne sme biti umazano. 
POZOR! V posodo za ste-
klo je prepovedano odlagati 
okensko steklo, porcelan.

V posodo za PLASTIČNO 
embalažo se odlagajo plasten-
ke vseh vrst brezalkoholnih in 
alkoholnih pijač. POZOR! V 
posodo za plastično embala-
žo ni dovoljeno odlagati trde 
plastike, plastenk čistil, meh-
čalcev perila, destilirane vode 
in drugih kemikalij, plastenk 
olja in kisa.

V posodo za PLOČEVINKE 

se odlagajo pločevinke alkoholnih in brez-
alkoholnih pijač ter čiste konzerve.«

Kaj pa kosovni odpadki?
M. Murko: »Za odstranitev kosovnih 

odpadkov: bele tehnike, pohištva, talnih 
oblog, žimnic, električnih aparatov, koles, 
usnja, oblačil in obutve enkrat letno poskr-
bi na poseben način v posebej priprav-
ljenih zbiralnih akcijah in določi termin 
Čisto mesto Ptuj. Nevarne gospodinjske 
odpadke: odpadna olja, odpadna škropi-
va, zdravila, barve, lepila, hladilne teko-
čine, kozmetične izdelke, akumulatorje, 
živosrebrne termometre, baterijske vložke, 
zaoljene krpe, filtre in zaščitna sredstva 
lahko kadarkoli sami odpeljemo na zbirni 
center v Gajke.«

Kdaj lahko občani odpadke pripeljejo 
na deponijo centra za ravnanje z odpad-
ki Gajke? Ali morajo biti tudi ti odpadki 
ločeni?

M. Murko: »Zimski delovni čas med 
tednom je od 7. do 17. ure, v soboto od 7. 
do 14. ure. Letni delovni čas med tednom 
je od 7. do 20. ure, v soboto od 7. do 14. 
ure. Ravno tako morajo biti tudi ti odpadki 
ločeni.«

Žal pa ljudje pogosto večje odpad-
ke raje kot na za to določeni deponiji 
odložijo kar na ekoloških otokih. Kako 
komentirate takšna dejanja?

M. Murko: »Gre za neosveščenost in 
malomarnost povzročiteljev, s čimer poka-
žejo svoj nezdrav odnos do narave.«

Občina Markovci je bila med prvimi 
in je že pred leti vzorno uredila ekolo-Ločeno zbiranje odpadkov?

 Odpadki tudi zunaj frakcije. Tovrstni odpadki na to mesto vsekakor ne sodijo.
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ŠPORTNO RIBIŠKO DRUŠTVO MARKOVCI

Sezona 2007 bogata za športno ribiško društvo Markovci
Leto 2007 bomo zapisali kot uspešno, saj 

smo dosegli vidne rezultate. Med šestimi 
občinami smo občinski prvaki, postali 
smo regijski prvaki in da bi vse skupaj 
kronali, smo že drugič državni prvaki.

Končali smo tudi društveno ligo, v kateri 
je skozi vse leto sodelovalo 36 ribičev. 
Prvo mesto je dosegel Jože Majcenovič, 
drugo Slavko Plošinjak in tretje Branko 
Kostanjevec.

Vsako leto med ribiči izberemo “carja” in 
letos je ta naslov z največjo ulovljeno ribo 
osvojil Ivan Lesjak, njegova spremljevalca 

pa sta Franc Divjak in Srečko Lozinšek. 
Ribič “car” je dolžan skrbeti za ribnik in 
ribe, za pravočasno hranjenje rib, za naba-
vo rib, pregleduje vodo, skratka njegove 
naloge so zelo obsežne.

Ne morem pa mimo naslova državnih 
prvakov DU Markovci v športnem ribo-
lovu, za kar celotni ekipi tudi iskreno 
čestitam.

V teh dneh smo pričeli tudi priprave na 
državno tekmovanje 2008, ki bo nekje na 
Primorskem. Naša ekipa je že avtomatsko 
uvrščena kot dvakratni prvaki, in sicer v 

letu 2006 in 2007, potrudili pa se bomo 
ubraniti prvo mesto in tako osvojiti prehod-
ni pokal, kar do sedaj še ni uspelo nobeni 
ekipi. Počakajmo torej na leto 2008.

Ribiška sezona se tako počasi končuje. 
Čaka nas še hranjenje rib, pripraviti pa 
jih moramo tudi na zimsko mirovanje. Na 
koncu pozdravljam vse naše sponzorje 
in občane z ribiškim pozdravom – dober 
prijem!

Besedilo in foto: Zlatko Rajh, 
predsednik ŠRD Markovci

ške otoke. Kakšno je stanje na ekolo-
ških otokih v markovski občini in kako 
komentirate vandalizem, ki se dogaja 
– da so dva otoka kar požgali?

M. Murko: »Sem proti vandalizmu in ga 
ne komentiram. Stanje na ekoloških otokih 
v občini Markovci ni zadovoljivo in le red-
ki so, ki so vzorni. Posebej želim pohvaliti 
ljudi, ki so blizu zbiralnic ločenih frakcij in 
sami poskrbijo, da so urejene.«

Kakšne pa so globe za tiste, ki se zahtev, 
ki jih narekuje odlok, ne držijo?

M. Murko: »Globa za prepovedano 
dejanje je 400 evrov.«

Kaj pa divja odlagališča? Čeprav se 
nekatera društva trudijo, organizirajo 
čistilne akcije, se potem odpadki na istih 
mestih vedno znova in znova pojavlja-
jo.

M. Murko: »Čistilne akcije bi se moral 
udeležiti vsak občan, in če bi se vsi ravnali 
po predpisu, ne bi bilo divjih odlagališč. 

Naziv “ribiški car” je v letošnjem letu osvojil Ivan Lesjak, njegova 
spremljevalca pa sta Franc Divjak in Srečko Lozinšek.

Prvo mesto v ribiški ligi je dosegel Jože Majcenovič, drugo Slavko 
Plošinjak in tretje Branko Kostanjevec. V njihovi družbi pa še predsed-
nik ŠRD Markovci Zlatko Rajh.

Odstranitev divjih odlagališč 
bremeni občinski proračun.«

Kaj menite, na kakšen 
način bi lahko ljudem dvig-
nili zavest glede varovanja 
narave in čistega okolja? 
Kako apelirate na bralce, 
naj odpadkov ne odlagajo 
kjerkoli?

M. Murko: »Z javnim teme-
ljitim osveščanjem občanov. 
Vsakdo izmed občanov ima v 
sebi zavest. Tisti, ki skrbi za 
svoje zdravje, ima tudi zdrav 
odnos do narave. Le tisti, ki 
pometa pred svojim pragom, 
s takšnim vzornim dejanjem 
varuje naravo in ohranja prijazno in čisto 
okolje in je ogledalo sosedu. Na terenu 
opažam, da imajo mnogi ljudje okolico 
svojih domov vzorno urejeno, malo proč 
(preko svoje meje) pa odmetavajo smeti, 

Takšni prizori pričajo o nevestnem ravnanju ljudi glede odla-
ganja odpadkov.

jih sežigajo, kar je po občinskem odloku 
prav tako prepovedano in kaznivo.«

MZ
Foto: Majda Murko
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GASILSKE ENOTE SPODNJEGA PODRAVJA

Pomagali smo v Železnikih
Poziv »Na pomoč« iz Železnikov 18. sep-

tembra je bil tako močan, da se je kljub 
napovedi, da bodo visoke vode zajele tudi 
naše kraje, odpravilo na pot v Železnike 
57 gasilcev iz podravske regije, od tega 
kar petnajst iz občine Markovci.

Prošnja za pomoč je prišla v torek ob 
22.50 s strani Gasilske zveze Slovenije 
(GZS), ko se še ni vedelo, kako velike 
posledice je pustila vodna ujma po Slove-
niji, še posebej v Železnikih. Priprave na 
odhod drugo jutro so praktično potekale 
celo noč, saj se je bilo na odhod potrebno 
temeljito pripraviti.

Preko regijskega centra za obveščanje 
na Ptuju je bilo direktno alarmiranih 63 
enot, posredno pa 84 poveljnikov in 760 
gasilcev. V pičlih petih urah je bilo na 
odhod pripravljenih 57 gasilcev, ki so se 
19. septembra točno ob 10. uri podali na 
dve uri in pol dolgo pot do Železnikov.

DELO ČLANIC OGZ PTUJ

Prvo srečanje članic OGZ Ptuj
V Območni gasilski zvezi (OGZ) Ptuj 

deluje več komisij za delo z gasilci. Ker 
so bile lansko leto volitve novih članov 
tega dela zveze, so prišli novi ljudje. Tako 
so delo s članicami prevzele vodja Mari-
ca Mlakar, Andreja Mislovič ter Zdenka 
Brodnjak.

Ker ima vsak človek svoje ideje in pobu-
de, so se odločile, da bodo izpeljale prvo 
srečanje članic OGZ Ptuj. Srečanje je 
potekalo 6. 10. 2007 v gasilskem domu 
na Ptuju. OGZ Ptuj pokriva območje pet-
ih občin, zato so bile prisotne članice 

iz občin Ptuj, Markovci, Hajdina, Zavrč 
in Cirkulane. Bilo jih je čez 60, in sicer 
iz naslednjih društev: Cirkulane, Zavrč, 
Bukovci, Stojnci, Nova vas, Markovci, 
Prvenci - Strelci, Borovci, Podvinci, Graje-
na, Ptuj in Hajdoše. Da nismo popoldneva 
preživele same, smo imele tudi goste. Saj 
veste, da v gasilstvu brez moških ne gre. 
Tako smo imele v svoji sredini poveljnika 
OGZ Zvonka Glažarja, predsednika OGZ 
Marjana Megliča in regijskega poveljnika 
Janeza Liponika. To niso bili vsi, še jih je 
bilo, vendar so tisti moški za spremembo 

skrbeli, da se je dobro pilo in jedlo. Popol-
dan je minil v odličnem vzdušju, saj so se 
odvijaje razne igre. Članice so pokazale 
tekmovalnost med sabo. Rezultati so bili 
naslednji: najboljše se je izkazala ekipa 
Grajene, sledile so Cirkulane, Prvenci - 
Strelci, Bukovci, Podvinci, Ptuj, Hajdoše 
in Markovci - Nova vas. Saj veste, da 
ženskam čas hitro mine in hitro je napočil 
večer, ko se je prijetno združilo z veselim.

Hedvika Rojko

Po zaključeni akciji smo opremo pospravili in se odpravili domov.

Prizori, ki smo jih videli na 
samem kraju nesreče, so bili 
še veliko hujši kot prizori na 
televiziji. Naplavljenega blata 
po ulicah je bilo do kolen, 
porušene starejše hiše, unič-
eni avtomobili, polne kleti in 
stanovanja vode, pohištvo na 
ulicah in prestrašeni doma-
čini.

Na kraj nesreče smo prišli, 
še preden so odprli glavno 
cesto skozi Železnike. Gasil-
ska vozila in opremo smo pri-
peljali do Plavža, nato pa smo 
se lotili črpanja vode in čišče-

V kletnih prostorih muzeja je bilo več kot 500 m3 vode. V 
štirih urah je nismo uspeli prečrpati.

nja prostorov. Delo je bilo naporno, saj je 
bilo vse umazano, razdejanja po kleteh pa 
nepopisna. V dobrih petih urah dela smo 
pomagali pri reševanju in čiščenju enajstih 
hiš in narodnega muzeja v Železnikih.

Za nami so že prihajale nove sveže gasil-
ske enote, mi pa smo se utrujeni počasi 
začeli pripravljati na odhod domov. Po 
krajšem odmoru in klepetu z domačini, ki 
so nam zgroženi pripovedovali o tem, kar 
so doživeli, jih je tolažilo dejstvo, da pri-
haja napovedana pomoč iz cele Slovenije. 
Nas so zamenjali kolegi iz Šempetra pri 
Novi Gorici.

Besedilo in foto: JL
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V OKTOBRU ZAKLJUČEK GASILSKIH TEKMOVANJ

Liga 2007 in regijsko gasilsko tekmovanje v Bukovcih
29. septembra se je z desetim zapored-

nim gasilskim tekmovanjem v Markovcih 
v tej sezoni zaključila 11. medobčinska 
gasilska liga, ki jo organizirajo Območna 
gasilska zveza (OGZ) Ptuj ter gasilski 
zvezi (GZ) Gorišnica in Dornava.

Letos je v ligi nastopilo 11 moških in pet 
ženskih enot. Že leta nazaj in tudi letos 
v ligi prevladujejo tekmovalne enote iz 
gasilske zveze Gorišnica, saj sta obe ekipi 
iz PGD Mala vas osvojili prvo mesto. Iz 
naše občine nastopajo v ligi PGD Prvenci 
- Strelci, Markovci, Borovci in Nova vas. 
Najboljši rezultat naših ekip je dosegla 
enota članic PGD Nova vas 2, ki je zasedla 
drugo mesto.

Na razglasitvi, ki je bila po zaključnem 
tekmovanju pozno zvečer v gasilskem 
domu v Markovcih, je prisostvovalo vseh 
šestnajst ekip. Nagrade najboljšim ekipam 
so podelili predsednik OGZ Ptuj Marjan 
Meglič, predsednik GZ Gorišnica Jože 
Bratuša in podpoveljnik GZ Dornava.

Ligo že več let uspešno pripravljata in 

Nagrade in pokale so podeljevali: župan občine Markovci Franc Kekec, mag. Janez Merc, član 
predsedstva GZS in predsednik regijskega sveta gasilskih enot, predsednik OGZ Ptuj Marjan 
Meglič in občinski poveljnik Milan Majer. Na fotografiji tudi regijski poveljnik Janez Liponik.

vodita član poveljstva OGZ 
Ptuj Ivan Golob in podpo-
veljnik GZ Gorišnica Janez 
Ambrož.

Tekmovanje, ki je bilo v 
Markovcih, je štelo za pokal 
Markovcev, istočasno pa tudi 
za ligo. Nagrade sta podelila 
predsednik PGD Markovci 
Marko Lepoša in poveljnik 
Franc Prelog.

Regijsko tekmovanje 
gasilskih enot

Gasilsko tekmovanje, ki je 
bilo 7. oktobra v Bukovcih, 
pa je štelo kot izbirno tek-
movanje za podravsko regijo. 
Najboljše tri ekipe iz vsake 
konkurence so uvrščene na 
državno gasilsko tekmovanje, 
ki bo drugo leto. Iz OGZ Ptuj 
se je naprej uvrstilo sedem 
ekip, med njimi je tudi ekipa 
pionirk PGD Bukovci.

Regijskega tekmovanja v 
Bukovcih se je udeležilo 88 
enot. Lepo vreme in dobro 
pripravljen teren sta pripo-
mogla k vrhunskemu rezulta-
tu, saj je enota PGD Tinje v 
moški konkurenci z motorno 

Desetarka članic PGD Nova vas 2 Klavdija Rožmarin je za 
drugo mesto njene ekipe v ligi prejela pokal. Ekipa je na vseh 
desetih tekmovanjih osvojila 633,26 točke.

brizgalno dosegla rezultat 34,20 sekunde, 
kar je rezultat, ki se dosega na gasilskih 
olimpijadah.

Prav tako moramo pohvaliti ekipo gasil-
cev PGD Bukovci, ki je skrbela, da je 
tekmovanje potekalo nemoteno in da so 
se gasilci iz naše regije dobro počutili v 
Bukovcih. Da je bilo vse v najlepšem redu, 
priča tudi to, da so bile na tekmovanju 
samo tri pritožbe.

Podatki se na tekmovanju vnašajo kar v 
računalniški sistem. Za to je poskrbel Marjan 
Plenjšek iz PGD Nova vas.

Da je tekmovanje potekalo v skladu s tekmovalnimi pravili, 
je skrbel 11-članski tekmovalni odbor in 45-članski odbor 
ocenjevalnih komisij.

Nagrade in pokale najboljšim pa so pode-
lili: župan občine Markovci Franc Kekec, 
mag. Janez Merc, član predsedstva GZS 
in predsednik regijskega gasilskega sveta, 
predsednik OGZ Ptuj Marjan Meglič in 
poveljnik občinskega poveljstva Markovci 
Milan Majer.

Besedilo: JL 
Foto: JL, MZ
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PGD ZABOVCI

80 let PGD Zabovci
Prostovoljno gasilsko društvo Zabovci je 

v letošnjem letu obeležilo visok in časti-
tljiv jubilej – 80 let.

Praznovanje 80-letnice se je pričelo že v 
petek, 24. avgusta, ko je PGD izvedlo vajo, 
in sicer gašenje Koroščevega mlina. Sirena 
se je oglasila točno ob 18. uri in v roku 
15 minut je bilo na “namišljenem požaru” 
prisotnih 11 gasilskih ekip z vso svojo 
opremo. Na vaji so sodelovali PGD Mar-
kovci, Nova vas, Bukovci, Stojnci, Borov-
ci, Prvenci - Strelci, Sobetinci, Zavrč, Cir-
kulane, Spuhlja in v zelo velikem številu 
domači gasilci. Vodja intervencije je bil 
domači poveljnik Igor Ambrož.

Tisti, ki nismo gasili požara, pa smo 
svojo radovednost seveda usmerjali v vse 
prisotne ekipe.

Vsaka izmed ekip je opravila svoje delo, 
eni so gasili sam požar, drugi so zaščitili 
sosednje stavbe, spet naslednji so pri-
pravljali navezo iz Rogoznice, saj ob tako 
velikem požaru niso dovolj samo hidranti 
in voda, ki jo s seboj pripeljejo v gasilskih 
cisternah.

Kot opazovalka sem se ozirala nekaj časa 
po vaji, nekaj časa po tistih, ki so vajo 
samo opazovali. Lastnik kmečkega mlina 
Vlado Korošec je imel tokrat na ustih 
nasmeh, hkrati pa je iz njegovega obraza 
izžarevalo tudi zadovoljstvo. Je že res, da 
je samo vaja, kaj bi bilo, če bi se požar 
resnično pojavil.

V Zabovcih je Kmečki mlin eden izmed 
največjih objektov. Tudi hiše so dovolj bli-
zu, da je vaja vsekakor imela svoj pomen 
in namen. Vsekakor si vsi želimo, da rdeči 
petelin ne bi nikoli posegel v to ali katero 
drugo zgradbo.

Kadar slišimo sirene, se vedno vprašamo 
kje, kdo, zakaj. V letošnjem letu so sirene 
zapele prevečkrat, zato si želimo, da se 
oglašajo čim manj.

Osrednja slovesnost ob dru-
štvenem jubileju

Osrednja slovesnost ob praznovanju 80-
letnice je bila v nedeljo, 26. avgusta, ob 14. 
uri na športnem igrišču v Zabovcih.

Slavnostni gostje na prireditvi so bili 
župan Franc Kekec, predsednik Gasil-
ske zveze Slovenije (GZS) Ernest Eöry, 
regijski poveljnik Janez Liponik, predsed-
nik Območne gasilske zveze (OGZ) Ptuj 
Marjan Meglič, podpoveljnik OGZ Ptuj 
Marjan Mislovič in poveljnik občinskega 
poveljstva Milan Majer.

Gasilska vaja je bila izvedena na poslopju Kmečkega mlina Korošec.

O zgodovini gasilstva v 
Zabovcih

Gasilstvo kot ena izmed največjih člo-
vekoljubnih poslanstev in oblika pomoči 
ljudem v stiski ima tradicionalno mesto 
v življenju in okolišu, v katerem živijo. 
Zabovci so vas, ki se je pričela širiti vzdolž 
Drave iz severne strani Ptuja. V vasi je bilo 
najprej veliko cimpranih, nato butanih hiš. 
Hiter razvoj vasi, predvsem velikih kmetij 
in nato tudi mlinov ob Dravi, je narekoval, 
da se morajo tudi prebivalci vasi Zabovci 
pričeti združevati. Neurja, poplave, grme-
nje in strele, ki so švigale sem ter tja in 
mnogokrat zadele kakšno hišo ali gospo-
darsko poslopje, so narekovale, da se bo 
potrebno čim prej organizirati. Najprej 
pomaga sosed sosedu, zaradi značilnosti 
gradnje hiš, ki so vsebovale veliko lesa, pa 
je bilo ogenj izredno težko ukrotiti, saj ni 
zagorela samo ena sama hiša, temveč tudi 
sosednje in tako naprej. Leta 1958 se je v 
požaru znašlo skoraj pol vasi.

Podatki o začetkih delovanja PGD Zabov-
ci so v večini zajeti po spominih, saj je 
arhivskega gradiva zelo malo. Leta 1927 so 
mladi zabovški fantje na lastno pobudo in 
željo vaščanov Zabovcev ustanovili PGD 
Zabovci. Kot GD je takrat štelo le eno 
desetino. Želja po ustanovitvi GD oziroma 
sestave desetine je bila predvsem zaradi 
velikega števila požarov in mnogokrat 

neznanja, kako najhitreje pogasiti požar. 
Hiše so bile v večini butane, gospodarska 
poslopja pa cimprana.

Takrat GD ni imelo svojih prostorov, tako 
da so se fantje zbirali v gostilni Korošec. Ti 
zbori so bili enkrat tedensko, in to ob več-
erih, namen pa je bil seznanitev z načinom 
dela gasilcev. Ob nedeljah so se zbirali v 
gasilskem domu na Ptuju, kjer so še dodat-
no izpopolnjevali gasilsko znanje. Ker so 
požari postajali vedno večja nadloga v 
vasi, se mladim fantom ni bilo težko izob-
raževati, na Ptuj pa so se vozili s konjsko 
vprego ali hodili peš.

Tudi prvo ročno brizgalko so hranili pri 
Koroščevih, za vleko le-te pa so imeli vna-
prej izdelan načrt gasilske vprege.

Ob požarih ali nesrečah so se gasilci 
dobivali na poziv ročne sirene. Iz zapiskov 
zasledimo, da sta bila prva požara, na kate-
rih so zabovški gasilci sodelovali, požar v 
Dornavi in požar v Stojncih.

Leta 1928 so se vaščani Zabovcev na 
predlog gasilcev odločili, da skupaj posta-
vijo svoj gasilski dom. Ta je bil postavljen 
leta 1929, in sicer na istem mestu, kjer stoji 
tudi danes. Dom je pravzaprav sestavljal 
le en prostor, kjer so se dobivali gasilci 
in vaščani. Za brizgalko in cevi ni bilo 
prostora, tako da je ta še vedno domovala 
na starem mestu.

Leta 1930 so se dela nadaljevala, saj se je 
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takrat postavil tik ob domu še stolp, ki je 
bil zgrajen prav tako iz lesa in je bil name-
njen predvsem sušenju gasilskih cevi.

Ves čas so se k ustanovitveni gasil-
ski enoti vključevali tudi mladi fantje iz 
Zabovcev. V času nemške okupacije je GD 
obstajalo, vendar je zaradi odsotnosti čla-
nov delovalo v zelo zmanjšanem obsegu.

Leta 1951 so se Zabovčani ponovno 
odločili, da zberejo denar za nakup nove 
brizgalne, saj je za tiste čase brizgalka 
pomenila velik napredek za gasilce. Z 
nabavo le-te se je število članov v GD 
ponovno povečalo.

Leta 1960 nabava brizgalne 
Rosenbauer

Leta 1961 je bil v Zabovcih eden izmed 
največjih požarov, saj je zajel več hiš in 
gospodarskih poslopij, ki so bila unič-
ena do temeljev. Leta 1963 je bil prvi 
dom prenovljen. Postavljen je bil novi z 
večjo dvorano in dodatnim prostorom z 
namembnostjo garaže in orodjišča.

Leta 1965 je GD razvilo svoj prvi prapor. 
Leta 1967 so gasilci in vaščani zgradi-
li namesto lesenega stolpa močnejši in 
višji zidani stolp. Ta stolp stoji še danes, 
vendar je v celoti obnovljen. Leta 1972 
je bil nabavljen gasilski avtomobil IMV 
1600. Društvo je ves čas svojega obstoja 
in graditve doma želelo le-tega povečati 
tako, da bi lahko po potrebi zbralo vse 
vaščane Zabovcev. Zato so se Zabovčani 
leta 1979 odločili, da gasilski dom ponov-
no dogradijo.

Društvo je ves čas svojega obstoja, že 
od davnega leta 1927, imelo željo zgraditi 
dom, ki bo v veselje in ponos vseh. Zato so 
se leta 1979 odločili, da ponovno pričnejo 
dela v gasilskem domu. Že istega leta so 
zgradili garažne prostore, orodjišče in klet-
ne prostore. Naslednje leto so zbirali denar 
in material z veselicami in prireditvami ter 
že v letu 1980 pristopili k rušenju gasil-
skega doma Ptuj ter si na ta način pridobili 
opeko in les.

V letu 1981 je bil porušen del starega 
doma in na njegovem mestu zgrajen novi 
dom, ki so ga zaključili v letu 1982. Leta 
1987 se je zamenjal avtomobil IMV 1600 
za novi TAM 2000, za katerega so pol-
ovico sredstev prispevali vaščani. Zbiranje 
denarja ni bilo enostavno, vendar se je 
potrebno na tem mestu zahvaliti vsem 
vaščanom, predvsem tistim, ki so za avto 
darovali dogovorjeno vsoto. Leta 1989 so 
pionirji razvili svoj prapor. Leta 1990 je 
društvo nabavilo novo motorno brizgalno 
Ziegler. Leta 1999 smo nabavili in zame-
njali TAM 2000 z novim vozilom Merce-

Gostje na osrednji slovesnosti ob 80-letnici društva

Gasilski ešalon

des in ga opremili s sodobnim orodjem. 
Zelo velik znesek je za vozilo namenila 
Občina Markovci, skoraj polovico zneska 
pa je bilo ponovno potrebno zbrati pri 
vaščanih.

V letih od 1999 do 2007 se je dom ponov-
no adaptiral. Dvorano smo adaptirali do te 
mere, da je ena izmed najlepših, obnovila 
se je centralna kurjava, električna instalaci-
ja, dozidal se je predel za oder, adaptirala 
se je kuhinja, zamenjala vsa vrata in okna, 
uredila okolica, v zadnjih dveh letih pa so 

se uredili mansardni prostori, kjer je svoje 
prostore dobil upravni odbor društva, svoje 
pisarne imajo vaška samouprava, društvo 
podeželskih žena, etnografsko društvo, 
hkrati pa še urejamo arhiv stare odslužene 
opreme.

V času obstoja, to je celih 80 let, je 
društvo posvečalo izredno pozornost pred-
vsem mlademu kadru, nekateri so svoje 
dragocene izkušnje pridobili prav od usta-
novitvenih članov društva.

Društvo danes šteje več kot 120 članov, 
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med katerimi je precej mladih, tudi veliko 
žensk, predvsem pa operativnih članov.

Posebne pozornosti so deležni pionirji, za 
katere skrbijo mentorji in jih z vso svojo 
radostjo poučujejo in jim odgovorijo na 
tisoč drobnih vprašanj.

Veseli smo tudi vseh veteranov, ki se z 
radostjo udeležijo vsakega srečanja, če je 
le mogoče. Zadnjih deset let pa se nas je 
držala tudi velika nesreča, saj je kruta uso-
da iz naše sredine vzela veliko gasilcev.

Že 20 let poteka Memorial za pokal 
Ivančka Horvata in Marjana Bračiča, ki se 
ga udeležujejo pionirji iz poveljstva občine 
Markovci in tudi širše. Z memorialom 
dostojno ohranjamo spomin na mlada in 
tragično preminula člana.

Zadnja leta društvo izredno veliko 
pozornost posveča izobraževanju. Zaradi 
napredka tehnologije je vsekakor potrebno 
izobraziti tudi člane. Predavanja so zahtev-
na in trajajo kar precej časa, prav tako pa 
je ob koncu izobraževanja potrebno opra-
viti izpite, ki jih člani, ki se izobražujejo, Predsednik PGD Zabovci Ivan Bezjak; v ozadju gostje, med njimi tudi predsednik GZS Ernest 

Eöry

Na prireditvi so nastopili tudi najmlajši iz PGD Zabovci.

tudi naredijo. Vsi podatki o izobraževanju 
naših gasilcev pa se nahajajo na Območni 
gasilski zvezi Ptuj, ki zelo vzorno vodi 
evidenco.

Prav tako se na izobraževanjih oziroma 
na srečanjih sestajajo predsedniki, tajniki 
in poveljniki. Vsi člani so vpisani v gasil-
sko evidenco pri Gasilski zvezi Slovenije. 
Evidenca članstva se vodi v računalniškem 
programu Vulkan, za požarno varnost pa 
v programu SPIN. S sodelovanjem vseh 

članov, predvsem pa tajnice, ki je pridno 
zbirala podatke več let, je kadrovska evi-
denca PGD Zabovci dokaj dobro urejena, 
prav tako pa je urejen tudi operativni 
del, saj je v računalnik vnesena tudi vsa 
oprema, tako da se ob morebitnem požaru 
lahko takoj ugotovi, za kaj je naše društvo 
usposobljeno.

Ob društvenem jubileju je PGD Zabovci 
izdalo zbornik, ki je pričel nastajati takoj 
po novem letu. Material za zbornik je bil 

skrbno zbran, predvsem pa so poskušali 
prikazati in povedati čim več v sliki. Zbira-
nje starih slik je bilo dolgotrajno, vendar je 
s pomočjo vseh članov uspelo v domačih 
zbirkah najti dovolj materiala za objavo.

Svoj prispevek (kronika je delno zajeta iz 
zbornika) bi rada zaključila z verzom, ki je 
davnega leta 1930 krasil zabovški gasilski 
dom: »Ni služba naša imenitna in svet 
zanjo se ne poti, saj brez zlata in ženske 
slave preprosti smo gasilci, mi ...«

Besedilo: Jana Janžel
Foto: Igor Ambrož

ZAHVALA
Vsem vaščanom Zabovcev se člani 

PGD zahvaljujemo za nesebično pomoč 
pri pripravi praznovanja 80-letnice. 
Tudi tokrat smo prijazno potrkali na 
vaša srca. Vrata ste nam odprli na ste-
žaj. Hvala vsem tistim, ki ste se trudili s 
peko peciva, postavitvijo šotora in nam 
bili v pomoč pri vseh drugih delih, ki 
smo jih postorili pred prireditvijo, med 
njo in po njej. Zahvala gre vsem nasto-
pajočim: Moškemu pevskemu zboru 
iz Markovcev, Ljudskim pevkam iz 
Zabovcev in Markovcev, harmonikar-
jem iz Prvencev ter otroški skupini.
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OBČINSKI ŠTAB CIVILNE ZAŠČITE

Tretje mesto med ekipami Sp. Podravja
Ekipa prve pomoči civilne zaščite (CZ) 

občine Markovci je dosegla tretje mesto 
na regijskem tekmovanju enot prve pomo-
či.

Tokrat je bilo tekmovanje v občini Hajdi-
na. Potekalo je v soboto, 22. septembra. Bil 
je lep sončen sobotni dan, vrhunec trgatve. 
Vsi, ki smo se tisti dan udeležili tekmo-
vanja, v naši družbi je bil tudi podžupan 
občine Markovci Zvonko Črešnik, smo 
bili zelo veseli podviga naših tekmovalk 
in tekmovalcev. Veselje je bilo neizmerno, 
tekmovalna ekipa pod vodstvom Andreje 
Mislovič je pokazala visoko pripravljenost 
ter strokoven pristop pri pomoči ponesre-
čencev. To obenem pomeni zagotovilo, da 
so štab CZ občine Markovci in gasilske 
enote v polni pripravljenosti, v kolikor je 
potrebno posredovanje ob raznih naravnih 
in drugi nesrečah. Kot poveljnik CZ občine 
in dober poznavalec dela gasilskih enot 
lahko potrdim, da so naše enote strokov-

no usposobljene za celoten sistem zaščite 
in reševanja, k čemur pripomorejo tudi 
skupne vaje. Nazadnje je bila takšna vaja 
v PGD Zabovci.

V oktobru, mesecu požarne varnosti, 
poteka veliko aktivnosti – predvsem v 
smislu preventive. Še večji poudarek daje-
mo skupnim vajam in urjenjem. Na koncu 
vaj naredimo analizo, zabeležimo, kaj je še 
potrebno nadoknaditi z vajami in kakšno 
opremo bi še potrebovali za posredovanje 
ob požarih in drugih naravnih nesrečah. 
V soboto, 13. oktobra, je bilo tudi eno 
takšnih usposabljanj – velika gasilska vaja 
na območju občine Zavrč, v katero so bila 
vključena vsa gasilska društva občinskega 
poveljstva Markovci.

Tudi civilna zaščita pomaga 
pri nesrečah

Sicer pa naj ob koncu še zapišem, da 
imamo gasilci zraven vseh gasilskih vozil 

in skupne zaščitne opreme še prikolico CZ 
občine Markovci. Slednja je postavljena 
v garažah PGD Markovci. Prikolica je 
opremljena za hitro posredovanje nudenja 
pomoči ob raznih naravnih nesrečah. Naj 
poudarim, da imamo v skupni opremi pre-
grinjala velikosti 10 x 14 metrov in še tri 
manjše ponjave. Če bi našo opremo potre-
bovali ob kakršnikoli nesreči, je potrebno 
poklicati Center za obveščanje na številko 
112 ter pojasniti, kdo ste, od kod kličete, 
za kakšno nesrečo gre in kakšno pomoč 
potrebujete. V vsakem primeru se bodo 
vašemu klicu na pomoč odzvali domači 
gasilci, ki bodo zagotovo posredovali, kot 
je treba.

Ivan Golob, 
poveljnik štaba CZ občine Markovci

TAKO SE DRUŽIJO MLADI GASILCI

Tabor pionirjev in gasilske mladine OGZ Ptuj
Pravijo, da na mladih svet stoji. Tako se 

tudi v gasilskih vrstah držimo tega načela. 
Zato se vsako leto odločimo in naredimo 
tabor mladih v gasilskih vrstah.

Delegacija, zadolžena za delo z mladimi 
pri OGZ Ptuj (Hilda Bedrač, Roman Kosar 
in Hedvika Rojko), je sestavila dvodnevni 
program. Čeprav je bil to prvi dvodnevni 
tabor, se nismo ustrašili in smo stvar 
poskusili pripraviti po najboljših močeh. 
Odločili smo se, da bo tabor potekal 31. 
avgusta in 1. septembra.

Tabor bi po prvotnem dogovoru moral 
potekati na vojaškem poligonu v Apačah, 
ker smo ga izvedli v sodelovanju s Slo-
vensko vojsko. Ko smo zaprosili vojsko 
za pomoč, so se odzvali zelo pozitivno in 
z vsem, kar smo potrebovali. Na žalost pa 
smo morali zaradi neugodne vremenske 
napovedi tabor preseliti v Markovce v 
tamkajšnji gasilski dom. Tako nam je voj-
ska tam postavila velik šotor in pripeljala 
spalne vreče za male nadobudneže – udele-
žence našega tabora. Tabora se je udeležilo 
143 mladih iz enajstih gasilskih društev. 
Za otroke je skrbelo 20 mentorjev. Na 
slavnostnem odprtju smo imeli tudi goste. 

Med njimi poveljnika 72. brigade Sloven-
ske vojske Friderika Škamleca, podpred-
sednika OGZ Ptuj Francija Vogrinca ter 
člane predsedstva in poveljstva OGZ Ptuj. 
Po otvoritvi tabora smo začeli z delom, 
saj smo imeli program zelo pester. Pri-
pravili smo več delavnic – od praskanke, 
izdelovanja iz gline, plesa do izdelovanja 
mozaikov. Pri delu smo bili zelo ustvarjal-
ni. Po večerji smo se odpravili na pohod 
ob Ptujskem jezeru, nato je sledil še ples 
in spanec. Za mnoge je bila to nova izkuš-
nja, saj spanja v šotoru nekateri še niso 
doživeli. Pa ni bilo težav, čeprav se nam 
je spanec izmikal. Smo pa zato doživeli 
marsikatero anekdoto in smo se lahko vsi 
skupaj nasmejali. Tudi z vstajanjem ni 
bilo težav, saj smo bili vsi v pričakovanju 
novega dne.

Po zajtrku so prispela vojaška vozila z 
veliko opreme, ki smo si jo kasneje tudi 
ogledali in celo preizkusili. Na velikem 
igrišču pred šolo je bilo ob predstavitvi 
vojske prav napeto. Po tako razburljivem 
ogledu se nam je prilegla malica. Po malici 
pa smo lahko še preizkusili nekaj gasilske-
ga dela. Gasili in reševali smo iz razbitin 

avtomobila, saj so nam člani PGD Ptuj za 
izvedbo pripeljali vso potrebno opremo.

Utrujeni, neprespani in lačni smo se 
popoldan vrnili v gasilski dom na kosilo. 
Po kosilu smo sicer nameravali počivati, 
a so bili naši otroci tako polni energije, da 
smo se vrnili na igrišče in svoj čas name-
nili športnim igram.

Oba dneva smo se imeli odlično, saj 
smo združili prijetno s koristnim. Najbolj 
pa smo bili veseli, da med nami ni bilo 
tekmovalnosti in so se tukaj stkala velika 
prijateljstva.

Za izvedbo tabora se moramo še posebej 
zahvaliti občinam Ptuj, Zavrč, Hajdina, 
Markovci in Trnovska vas ter gostinstvu 
Gastro. Posebej hvala PGD Markovci za 
prostor, Slovenski vojski, OŠ Markovci, 
vsem strokovnim delavcem pri izvedbi 
naših delavnic, vsem staršem, ki so nam 
zaupali otoke, ter vsem mentorjem, ki so 
budno skrbeli, da se nam ni zgodilo nič 
hudega.

Na koncu lahko zapišem, da je tabor 
zelo uspel in da bo mogoče naslednje leto 
potekal celo tri dni.

Hedvika Rojko
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TURISTIČNO DRUŠTVO OBČINE MARKOVCI

Zaključek akcije Ocenjevanje okolja 2007 in kino predstava 
na prostem

PREJEMNIKI NAGRAD 

ZA LETO 2007

NAJLEPŠE UREJEN 
POSLOVNI PROSTOR:
MCK, d. o. o., Nova vas 103

NAJLEPŠE UREJEN 
VAŠKI OBJEKT:
ŠPORTNI PARK BUKOVCI

NAJLEPŠE UREJEN DEL 
VASI:
CENTER VASI PRVENCI

NAJ KMETIJA 2007:
KMETIJA BEZJAK - SVRŽNJAK, 
Markovci 61

POSEBNO PRIZNANJE 
ZA SODELOVANJE 
PRI IZDAJI 
PROMOCIJSKEGA 
KATALOGA:
Peter Vesenjak – direktor Hosting, d. 
o. o.

NAJLEPŠE UREJENA 
OKOLICA DOMA:
Elizabeta in Ivan Meško, Sobetinci 7
Milenka in Vlado Strelec, Strelci 2
Stanka in Franc Majhen, Prvenci 9/d
Verica in Miran Ljubec, Borovci 25/b
Družina Kranjc, Markovci 67/e
Martina in Peter Vesenjak, Nova vas 
pri Markovcih 89
Družina Šmigoc - Veselič, Bukovci 
9/a
Kristina in Joža Vrabec, Stojnci 5/a
Družina Janžel, Zabovci 11

Člani Turističnega društva občine Mar-
kovci smo tudi letos izpeljali akcijo oce-
njevanja okolja. Zaključna prireditev je 
potekala 2. septembra na dvorišču za 
zgradbo Občine Markovci.

Na prireditvi smo podelili devet priznanj 
za najlepše urejeno okolico doma, pri-
znanje za urejenost poslovnega objekta, 
urejenost vaškega objekta, dela vasi in 
priznanje za promocijo turizma v občini. 
V sodelovanju z odborom za gospodarstvo 
Občine Markovci smo podelili priznanje za 
Naj kmetijo občine Markovci. Ocenjevanje 
okolja je potekalo skozi vse poletje, ko so 
člani upravnega odbora (UO) Turističnega 
društva občine opazovali, spremljali in 
se posvetovali na sejah, nato pa konec 
avgusta opravili še zadnji obisk pri tistih, 
ki so jih najbolj prepričali. Delo komisije 
ni bilo lahko, saj je v našem okolju veliko 
takšnih ljudi, ki še posebej skrbijo za 
urejenost okolja. Prav je, da takšne ljudi 
izpostavimo, se jim zahvalimo za njihovo 

požrtvovalnost in marljivost. Posebej raz-
veseljivo je letos tudi to, da je na naslov 
društva prišlo kar nekaj pobud, kam naj 
se člani komisije obrnejo, kje je nekdo, ki 
bi si zaslužil, da ga še posebej pogledamo 

in nagradimo. Povsod ni bilo 
mogoče podeliti priznanj, zelo 
pa je pohvalno, da pobude 
prihajajo od sosedov in podo-
bno. Takšnega sodelovanja si 
v društvu želimo še več.

Akcija ocenjevanja okolja 
je vseslovenska in naše dru-
štvo tudi vsako leto sodeluje 
v akciji Turistične zveze Slo-
venije – Moja dežela lepa in 
gostoljubna. Preko tega oce-
njevanja tudi občina posta-
ja prepoznavna, saj smo v 
konkurenci Drugih krajev že 
pred tremi leti dobili drugo 
nagrado.

Radi bi opozorili še na to, kar opažamo 
v tem jesenskem času, da se veliko ljudi 
odloča za okraševanje pred svojimi ogra-
jami, hišami tudi po centrih vasi. Vsaka 
takšna zadeva polepšuje našo okolico in 
tiste ljudi, ki gredo morda samo prehodno 
skozi naše kraje, opozori, da tu živimo 
prijazni ljudje. Ljudje, ki nam ni vseeno 
za okolje in se trudimo našo okolico še 
polepšati.

Tudi letos kino na prostem
Po podelitvi priznanj smo si kot vsako 

leto tudi letos ogledali predstavo na pro-
stem, tokrat film To so gadi. Veseli smo, 
da se je našemu vabilu odzvala tudi igralka 
Milada Kalezič, ki v imenovanem filmu 
igra eno izmed pomembnejših vlog. Pode-

litev nagrad in predstavo si 
je ogledalo letos nekaj manj 
ljudi kot prejšnja leta, za kar 
smo našli vzrok tudi v tem, 
da se je letos začela trgatev 
nekoliko prej in so bili ljudje 
že v trgatvi.

Vsem nagrajencem še enkrat 
iskrene čestitke, vsem ostalim 
pa vzpodbuda za naprej in 
zahvala za njihovo dosedanje 
delo.

Franc Brodnjak
Foto: MZ

Kmetija Bezjak-Svržnjak Markovci

Poslovni objekt MCK
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FOLKLORNO DRUŠTVO MARKOVCI

Markovčani plesali na festivalu v Makedoniji
Člani folklorne skupine FD Markovci 

so bili od 4. do 9. julija na šestdnevnem 
gostovanju v Makedoniji, kjer so se na 
povabilo občine Veles udeležili 4. medna-
rodnega festivala folklornih skupin.

Folklorna skupina Markovci je bila usta-
novljena leta 1938 in je do leta 1991 
delovala pod okriljem različnih organizi-
ranih oblik, nato pa so člani s takratnim 
predsednikom Francem Kolaričem, ki je 
skupino vodil in bil njen predsednik več 
kot 40 let, ustanovili svoje društvo. Vlogo 
koreografa, vodje in predsednika društva 
je 1994 prevzel Milan Gabrovec, ki je 
predsednik še danes, vlogo koreografa in 
vodje skupine pa je pred dvema letoma 
prevzel Peter Bezjak. Društvo bo naslednje 
leto praznovalo 70-letnico obstoja, kar ga 
uvršča po starosti na tretje mesto v Slove-
niji med tovrstnimi društvi.

Festivala v Makedoniji so se markovski 
folkloristi udeležili na povabilo folklorne 
skupine (FS) Keramičar iz Velesa, s katero 
jih vežejo prijateljske vezi, saj so skupaj 
že nastopili na festivalu na Madžarskem. 
FS Keramičar je že tudi nastopila v Mar-
kovcih in s tem gostovanjem so jim vrnili 
obisk. Na prireditvi so nastopili zraven 
Markovčanov še folkloristi iz Bolgarije, 
Srbije, Bosne, Turčije, Romunije, Mad-
žarske, Albanije in seveda domačini iz 
Makedonije.

Mesto Veles v Makedoniji šteje 50.000 
prebivalcev. V njem živi 84,9 % Make-
doncev, 4,4 % Bosancev, 4,2 % Albancev, 
3,1 % Turkov, 1,5 % Romov, 1 % Srbov 

Pogled na Veles z reke Vardar

Utrinek z nastopa v Velesu

in 1 % ostalih narodnosti. Cene v Vele-
su so dokaj visoke, le nekoliko nižje od 
slovenskih, povprečna plača pa je okrog 
200,00 EUR. Prireditev, ki smo se je 
udeležili, je potekala v mestnem parku, 
kjer je letni prireditveni oder, ki sprejme 
dva do tri tisoč gledalcev. Tribune so bile 
vsak večer zasedene do zadnjega kotička, 
nekaj sto ljudi pa je dogajanje spremljalo 
tudi stoje. O dogajanju v času festivala 
v Velesu je pripravila državna televizija 
tudi nekajminutno reportažo, v kateri so 
se predstavili tudi vodje skupin oziroma 

predstavniki držav, med njimi tudi pred-
sednik FD Markovci.

Markovčani so znani po tem, da vsa 
gostovanja načrtujejo že kako leto prej, 
zato organizirajo tudi različne oglede in 
ekskurzije. Ker jim je urnik nastopov omo-
gočil prost dan, so se odpravili na ogled 
Ohrida in Ohridskega jezera, ki je v resnici 
biser Makedonije, saj tam ne srečuješ smeti 
in razne druge navlake kot v ostalih krajih, 
ampak te sprejme mesto z modernimi hote-
li, s čistimi pločniki in ulicami, urejenimi 
terasami in restavracijami ter velikimi in 
dostopnimi plažami, ki so jih Markovčani 
po ogledu mesta in ostalih znamenitosti 
temeljito izkoristili. Žal jim je ob vrnitvi 
v Veles načrte prekrižala okvara avtobusa, 
ki jim je onemogočila ogled notranjosti 
glavnega mesta Makedonije Skopja, saj jih 
je zvečer čakal zaključni nastop na sklepni 
prireditvi folklornega festivala Veles 2007. 
S hitro akcijo voznikov, organizatorjev 
festivala in Milana ter z nekaj dodatnih 
stroškov za prevoznika (Veoila, ki je zelo 
profesionalno opravil svojo obveznost) so 
uspeli opraviti obveznosti v Velesu in tudi 
pravočasno odpotovati proti domu.

Ob prihodu domov so polni vtisov, novih 
spoznanj, znanstev in zelo utrujeni že 
začeli razmišljati o aktivnostih v nasled-
njem letu, ko jih čaka praznovanje ob 
70-letnici društva in novo gostovanje, ki 
pa bo verjetno v drugi smeri kot letos – na 
zahod.

Besedilo in foto: Milan Gabrovec
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KUD MARKOVSKI ZVON

V novi sezoni 2007/2008 v svoje vrste vabijo nove pevce
Ponovno se je začelo. Novo šolsko in 

študijsko leto, obenem pa začetki sezon v 
najrazličnejših društvih, bodisi na podro-
čju petja, igranja, športnih aktivnosti …

Tako smo se tudi člani Kulturno-umet-
niškega društva (KUD) Markovski zvon 
ponovno zbrali na prvi vaji v naši učilnici. 
Že deseta sezona zapovrstjo se je pričela v 
prijetnem vzdušju s pozdravom predsedni-
ka društva Darka Meznariča in predsedni-
ce zbora Silve Meznarič. Mešani cerkveni 
pevski zbor sv. Marko nadaljuje svoje delo 
in tako so pred nami spet vaje in trud, ki 
nam je nemalokrat poplačan. Odreči se 
stvarem in jih nadomestiti s tistimi, ki jih 
imaš rad, je volja posameznika. S skupni-
mi močmi nam to uspeva že 10 let.

Z letošnjim letom je prejšnjega zborovod-
jo Ernesta Kokota zamenjala korepetitorka 
Polonca Strelec Čuš. Tako bomo od sedaj 
naprej ubogali žensko besedo, ki bo znala 
in zmogla doseči cilj, ki smo si ga zadali. 
Po letošnjem uspešnem »projektu«, to je 
blagoslov novih orgel, se novih izzivov 
nikakor ne bojimo.

Ker pa nekateri člani niso več aktivni ali 
»pavzirajo«, vabimo vse pevke, predvsem 
pa pevce, da se nam pridružijo na sobotnih 
vajah. Zelo bi nam prišli prav moški pev-
ski glasovi, ki jih v našem zboru nekoliko 
primanjkuje. Lepo vabljeni!

OB ZLATI MAŠI G. FRANČIŠKA OBRANA

Tvoja volja moj gospod, bodi mi življenja pot
Naslov sem našla na hrbtni strani 

„pilenka“, torej podobice, ki smo jo mno-
gi sprejeli od spoštovanega g. zlatomaš-
nika v minulih mesecih. Prav tam lahko 
prečitamo tudi druge skromne besede, s 
katerimi je predstavil svojo duhovniško 
pot vse od študija, nove maše v juliju 
1957 pri sv. Marku niže Ptuja, torej v svoji 
domači župniji pri nas v Markovcih. Na 
podobici nato sledi pregled župnij, kjer 
je bil najprej kaplan in nato župnik, vse 
od župnije Šmarje pri Jelšah do Kapele 
Kraljice Miru v bližnji Mali vasi. 

»Moja duša poveličuje Gospoda,« so 
končne besede tega sporočila vsem nam. 
Če pa podobico obrnemo, je zgovorna 
slika dopolnjena še z globoko izpovedjo 
vere: »Jezus, vate zaupam!« Da bo naš 
rojak, Borovci so njegova rojstna vas, v 

letu 2007 praznoval 50-letnico svojega 
duhovništva, smo mnogi vedeli že dolgo 
pred tem in se dogodka resnično veselili, 
saj so se nekdanje vezi s faro sv. Marka in 
farani v zadnjih letih spet utrdile in poglo-
bile. G. Obran je namreč rad prihajal med 
nas maševat, somaševat, z njim pa smo se 
srečevali tudi ob obiskih pri naših bolnih 
svojcih. Njegova sproščenost, toplina in 
iskrena skrb za bolnega so ublažile marsi-
katero stisko, potolažile žalost ob slovesu. 
Potem smo letos zgodaj spomladi med 
napovedjo vseh večjih dogodkov v fari, 
kot so blagoslov novih orgel, prvo sveto 
obhajilo in sveta birma, slišali tudi omem-
bo zlate maše. Najbrž smo o tem prazniku 
še posebno razmišljali vsi tisti, ki smo na 
kakršenkoli način doživeli tudi Obranovo 
novo mašo v juliju 1957, ko smo bili v 

njegovem spremstvu kot »svotrce«, mini-
stranti, vozniki gostov od Borovcev do 
Markovcev in spet nazaj. Pogosto smo se v 
malih ali večjih družbah o tem pogovarjali 
in ko me je nekje v juniju letos prijate-
ljica in nekdanja sošolka Fefka vprašala, 
kaj sem kot »svotrca« – deklica v belem 
– tedaj povedala novomašniku, sem lahko 
rekla le, da tega pač ne vem, saj je bilo 
v mojem življenju na tisoče besed, misli, 
stavkov … Ona pa je ponosno na pamet 
povedala svojo tedanjo recitacijo.

V poletnih dneh smo izvedeli, da je g. 
Frančišek Obran že praznoval v cerkvi 
Svete Družine v Kidričevem in skromno, 
a dovolj slovesno tudi še v nekaterih dru-
gih cerkvah. Našemu zlatomašniku smo 
se farani sv. Marka skromno poklonili v 
soboto in nedeljo, 7. in 8. julija. Pri sobotni 

Nekoliko prej, natančneje 
z novim šolskim letom, so 
s prvimi vajami pričeli tudi 
najmlajši Zvončki. Še prej 
smo skupaj odkolesarili na 
obljubljen izlet, ki smo ga 
čakali od meseca junija. S 
kolesi smo se odpeljali na 
Ptuj, kjer smo se sprehodili 
do gradu in si privoščili tudi 
sladoled. Z letošnjo sezono je 
zborček zapustilo nekaj mla-
dih pevk, ki svojo pevsko pot 
nadaljujejo v odraslem zboru. 
Razumljivo je, da se genera-
cije obnavljajo, zato vabimo 
vse mlade pevke in pevce, da 
se nam pridružijo.

Z letošnjo jesenjo se je na vajah ponovno 
srečal tudi Komorni zbor Kor. Skupaj z 
zborovodjo Danielom Tementom nadalju-
jejo lanskoletni zastavljeni cilj. Koncert 
slovenskih zimzelenih melodij meseca 
aprila v Markovcih jim je dal novih moči 
in poguma za vnaprej. Pripravljajo sklop 
božičnih melodij, v mesecu aprilu pa tudi 
sklop Avsenikovih melodij ob spremljavi 
pihalnega orkestra, kar bo za Markovčane 
vsekakor priljubljena prireditev.

Zraven vsakoletnega tradicionalnega 
božičnega koncerta se nam torej obeta 

Mešani cerkveni pevski zbor KUD Markovski zvon z novo 
zborovodkinjo Polonco Strelec Čuš

nekaj zanimivih pevskih prireditev. Še 
enkrat resnično vljudno vabimo predvsem 
moške tenoriste ali basiste, da se nam pri-
družijo.

Skupaj bomo združili moči in, tako kot že 
10 let zapovrstjo, zapeli lepo markovsko 
melodijo. Tako mladi kot starejši se trudi-
mo, da markovsko petje ne bo zamrlo, ob 
podpori gospoda župnika pa v to sploh ne 
dvomimo.

Alenka Rožanc 
Foto: MZ
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DEKANIJSKI KARITAS PTUJ - ZAVRČ

Romanje k Mariji Bistrici
V letošnjem juniju smo se sodelavci 

dekanijskega Karitasa Ptuj - Zavrč v žup-
niji sv. Vida na Vidmu zbrali na zadnjem 
skupnem srečanju pred počitnicami. 
Dogovorili smo se, da bo naše skupno 
dekanijsko romanje k Mariji Bistrici v 
hrvaško Zagorje.

Tako smo se v soboto, 21. julija, s tremi 
avtobusi odpeljali iz Ptuja čez mejni pre-
hod Cvetlin, mimo nam vsem znanega 
Trakoščana, proti Mariji Bistrici. S pre-
pevanjem Marijinih in še mnogih drugih 
nabožnih pesmi smo romarji že na avto-
busu odprli svoja srca za sprejem božje 
milosti, ki smo jo smeli prejeti pri daritvi 
sv. maše.

Julijsko dopoldansko sonce nas je že 
precej grelo, ko smo prispeli v največje 
nacionalno romarsko središče na Hrva-
škem, posvečeno Mariji. Čudodelni kip 
Črne Marije je delo neznanega umetnika 
iz sredine 16. stoletja. Leta 1998 je Marijo 
Bistrico obiskal tudi papež Janez Pavel 
II., ko je zagrebškega nadškofa Alojzija 
Stepinca razglasil za blaženega. V Marijo 
Bistrico prihajajo romarji množično že več 
kot 300 let.

Marija Bistrica je lepo urejena vas z 
mnogimi stojnicami, ki so polne nabožnih 

predmetov, izdelkov domače obrti, značil-
nih za Zagorje, in tudi kiča.

Zaradi pekočega sonca so se duhovniki 
odločili, da bo maša v bližini bazilike v 
majhnem gozdičku, skozi katerega pelje 
tudi križev pot. Naši trije duhovniki so 
somaševali s hrvaškimi in mašna daritev 
v senci drevesnih krošenj je bila vrhunsko 
doživetje romarskega dne. Posamezniki 
smo se kljub vročini odločili, da še trenutek 
ali dva postojimo ob posameznih postajah 
Jezusovega križevega potu, se poglobimo 
v svojo notranjost in se zahvalimo Bogu, 
da smemo pomagati ljudem 
po naših najboljših močeh 
in da si naberemo moči za 
vse tisto, kar potrebujemo pri 
našem prostovoljnem delu.

Po okrepčilu smo se zbrali 
v baziliki pri litanijah Matere 
Božje, ki so jih brali naši 
duhovniki ter prepevali Mari-
jine pesmi.

Dan se je prevesil v pozno 
popoldne, kupili smo kakšen 
“odpustek” in se odpravili 
proti domu. Nazaj grede smo 
se ustavili še v Trakoščanu, 
kjer smo bili prevzeti ob ure-

jenosti okolice gradu in jezera. Večina nas 
je bila mnenja, da bi se končno tudi za naš 
grad Borl našel investitor in bi se haloški 
biser smel bohotiti tako kot zagorski.

Domov smo se vrnili obogateni z moč-
nejšo vero v ljubezen do samega sebe, kajti 
če dovolj ljubiš samega sebe, imaš moč, 
da to razdajaš med bližnje in med ljudi, ki 
potrebujejo pomoč.

Marija Prelog
Foto: Martin Zamuda

Sodelavci Karitasa župnije sv. Marko

jutranji maši so ga presenetili cerkveni 
pevci Jutranje zarje z iskreno pozornost-
jo, v nedeljo pri rani sveti maši pa sem 
se spontano odzvala na njegovo iskreno 
pripoved in izpoved o svoji odločitvi za 
duhovniško poslanstvo z zahvalo za vse 
dobro in lepo, kar pogosto deli z nami, 
naredi za nas.

V poznejših pogovorih sem izvedela, 
da bomo zlato mašo počastili še na prav 
poseben način in vesela sem, da so se vsa 
naša pričakovanja tudi uresničila. Torek, 
21. avgusta, je fara sv. Marka ves dan 
namenila »molitvam« – vsemu, kar ta 
beseda pomeni: več svetih maš, vmes po 
eno uro trajajoče molitve vseh vasi, dan 
pa smo končali zbrani najprej v cerkvi pri 
slovesni sveti maši, ki jo je vodil prav g. 
zlatomašnik, z zahvalno pesmijo, s petjem 
prepletenimi litanijami in blagoslovom. 
Nato pa smo se odzvali vabilu našega 
župnika Janeza in se zbrali na župnijskem 
dvorišču, da se ob prigrizku spomnimo 
kakega dogodka iz minulih let, nazdravi-
mo gospodu zlatomašniku in seveda drug 
drugemu, vsemu dobremu v soljudeh in 

nas samih. Zgodilo se je celo nekaj, v kar 
sem tiho upala. Fefka, predstavnica nekda-
njih »svotrc«, je gospodu Obranu povedala 
svojo recitacijo izpred 50 let.

Gospod Obran, spoštovani rojak, dra-

gi zlatomašnik! Naj vas spremljajo naše 
iskrene želje, še posebej pa geslo Vašega 
duhovništva: Moja duša poveličuje Gospo-
da!

Karolina Pičerko

Tako se nas je kar 45 "svotrc" pred 50. leti posedlo okrog novomašnika Franca Obrana. 
(Fotografija je iz arhiva sester Meglič - Marije Korošec, Karoline Pičerko in Ivanke Plohl.)
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV MARKOVCI

Državne športne igre upokojencev
Tudi upokojenci imamo svoje športne 

igre v različnih panogah in na različnih 
nivojih, najvišje pa so seveda državne 
športne igre. Društvo upokojencev (DU) 
Markovci ima svoje predstavnike oziroma 
tekmovalno ekipo v športnem ribolovu.

Na teh igrah lahko sodelujejo ekipe, ki 
so zmagale na tekmovanjih posameznih 
regij. Tako naši ribiči že kar nekaj časa 
uspešno branijo najvišjo stopničko. Lani 
(2006) so kot zmagovalci v Pokrajinski 
zvezi društev upokojencev (PZDU) Spod-
nje Podravje zmagali na državnem tekmo-
vanju v Novem mestu, na podlagi česar je 
komisija za šport pri Zvezi društev upo-
kojencev Slovenije (ZDUS) za letošnjega 
organizatorja izbrala in določila DU Mar-
kovci, vendar pa smo si žal morali, iz še ne 
povsem pojasnjenih razlogov, organizacijo 
tega tekmovanja deliti z DU Ptuj.

Prav tako so naši ribiči osvojili tudi letoš-
njo regijsko tekmo, čeprav so kot lanski 
zmagovalci že imeli nastop na državnem 
prvenstvu zagotovljen.

Tako smo pod pokroviteljstvom PZDU 
Spodnje Podravje skupaj z DU Ptuj pri-
pravili Državno prvenstvo upokojencev v 
športnem ribolovu, ki je potekalo 20. sep-
tembra v ribnikih Rogoznica in Prvenci.

Naša ribiška ekipa v sestavi Janez Kosta-
njevec – vodja ekipe, Zlatko Rajh, Franc 
Bromše, Alojz Hojnik in Franc Ožeg pa je 
z odličnimi rezultati ponovno zmagala in 
drugič zapored osvojila prehodni pokal.

Sedaj nam ni popolnoma znano, ali bomo 

Zmagovalna ekipa v družbi župana občine Markovci Franca Kekca in predsednika PZDU 
Franca Kodermana

organizacijo naslednjih iger v športnem 
ribolovu na podlagi doseženega rezultata 
dobili mi ali bo obveljal še kak drug kri-
terij, saj o tem odloča komisija pri ZDUS, 
vsekakor pa si želimo, da bi nam dodelili 
organizacijo tega tekmovanja, ker smo pre-
pričani, da lahko tekmovanje pripravimo 
še boljše, kot je bilo letos, ter tako v mno-
go večji meri poskrbimo tudi za promocijo 
naše občine. V vsakem primeru pa bomo 
po svojih močeh pomagali naši ekipi, da 
bi ji uspelo ponoviti letošnji uspeh in tako 

Državni prvaki v športnem ribolovu med upokojenskimi društvi – ekipa DU Markovci (od leve): 
Franc Bromše, Alojz Hojnik, Janez Kostanjevec, Zlatko Rajh in Franc Ožeg.

trajno zadržati prehodni pokal, ki od leta 
1992 še ni našel stalnega lastnika.

Še vrstni red udeleženih ekip: 1. mesto 
DU Markovci, 2. mesto DU Črnomelj, 
3. mesto DU Ptuj, 4. mesto DU Slovenj 
Gradec, 5. mesto DU Maribor-Tabor, 6. 
mesto DU Dol pri Hrastniku, 7. mesto DU 
Radeče, 8. mesto DU Fužine-Ljubljana, 9. 
mesto DU K. D. K. – Celje, 10. mesto DU 
Senovo, 11. mesto DU Spodnje Ptujsko 
polje Zagojiči, 12. mesto DU Krog in 13. 
mesto DU Ponikva pri Žalcu.

Besedilo in foto: Anton Majerič, 
predsednik DU Markovci

Nagovor reki Dravi

Umazana si, 
kalna hči ravnin!
Lena si, kar se da,
niti sonce ti ne vidi dna!
Le zakaj v tebi ni življenja?
Kje radost je in živahnost tvoja?
Mar te ne moti žalost moja?
Trdiš, da ljudje smo krivi za tvojo podo-
bo?.....................................................
....in prav je, da misliš tako!

Taja in Špela, 7. b
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OŠ MARKOVCI

Srečno v novem šolskem letu
Srečno želim vsem, ki smo v novem 

šolskem letu posredno ali pa neposredno 
sedli v šolske klopi – predvsem pa učen-
cem in njihovim staršem!

Srečno OŠ Markovci, ki se je podala 
na pot do nove kakovosti – devetletko 
smo že uspešno vpeljali, zato bo v tem in 
v naslednjih letih naše osnovno vodilo, 
da še več dela in truda vložimo v izbolj-
šanje kakovosti vzgojno-izobraževalnega 
sistema, kajti kakovost je postala eden od 
osrednjih pojmov sodobnega življenja.

Dovolite mi, da si sposodim nekaj misli 
našega novega ravnatelja gospoda Ivana 
Štrafele, ki jih je zapisal v Letnem delo-
vnem načrtu OŠ Markovci. Piše, da se 
moramo vsi dejavniki, ki smo povezani s 
šolo (učitelji, starši, delavci v strokovnih 

službah) truditi, da učencem ne podaja-
mo le znanja, ki temelji na poznavanju 
dejstev in podatkov, temveč jih moramo 
pripraviti na vseživljenjsko učenje – da 
bodo sposobni razumevanja, uporabe, miš-
ljenja, samostojnega učenja, nadgrajevanja 
znanja v aktivnem procesu odkrivanja in 
izkušenj …

Za vse nas naj bo otrok osebnost, ki ima 
svoje sanje in lastno pot do njih, kajti v 
vsakem otroku sta želja in moč, da uresniči 
svoja nagnjenja in interese, da spoznava 
sebe in svet in da je ustvarjalen.

Naloga nas, ki otroke učimo in vzgajamo, 
je, da jih spodbujamo, naj sledijo in uresni-
čijo svoje sanje in cilje, da postanejo dobri 
v tem, kar čutijo in nosijo v sebi.

Pa dovolj »prepisovanja«. Začeli smo 

novo šolsko leto, ki bo verjetno za vsako-
gar od nas prineslo nekaj lepega in tudi 
manj lepega. Poskušajmo si zapomniti le 
tisto lepo, manj lepo pa pozabiti – pa bo 
tudi šola lepa za vse nas, ki imamo opravka 
z njo.

V tem letu bomo zopet mladi novinarji 
tisti, ki se bomo trudili, da boste tudi vi, 
dragi bralci Lista iz Markovcev, lahko 
sledili delčku tega, kar se dogaja v šoli. 
Trudili se bomo biti dobri novinarji, če pa 
nam bo uspelo, boste sodili vi. Želimo, da 
bi bili z nami zadovoljni.

Irena Muršec, 
mentorica izbirnega predmeta Šolsko 

novinarstvo

Šolsko tekmovanje iz logike
V torek, 28. 9. 2007, je na naši šoli potekalo šolsko tekmovanje iz logike. Tekmovalo 

je 49 učencev (od 5. do 9. razreda). Prvi trije učenci iz vsakega razreda dobijo (po pra-
vilniku) bronasta priznanja.

5. razred 6. razred
1. Tadej Pihler, 5. b 1. Špela Kukec, 6. a

2. Jaka Horvat, 5. a 2. Katja Herzog, 6. a

3. Amadeja Jurič, 5. b 3. Aljaž Mislovič, 6. a

7. razred 8. razred
1. Špela Mlinarič, 7. b 1. Katja Bezjak, 8. a

2. Monika Mernik, 7. b 2. Danijel Pivko, 8. a

3. Taja Meznarič, 7. b 3. Blaž Kekec, 8. a

9. razred
1. Mojca Kostanjevec, 9. a

2. Aleš Strelec, 9. a

3. Anja Furjan, 9. b

PRVOSEPTEMBRSKA!

Zdaj se luštno je končalo,
nas za knjige prikovalo.
Se šola je začela,
v val učenja nas bo objela.

Učitelji so nam zapeli,
na vrtiljaku pesmi smo se zavrteli.
Vsi so nas lepo sprejeli,
lepo smo skupaj se imeli.

Smo se od ravnatelja poslovili
in že smo novega dobili.
Že nov ravnatelj pred nami stoji
in prijazno nas nagovori.

Pa še to!
Na odru skupina Skater stoji
in zabava nas s svojimi melodijami.

Tudi ko v šolo vstopimo,
nemalo se začudimo.
So šolo malo preuredili,
v garderobi smo nove omarice dobili.

V šoli res je dobro to,
da s prijatelji se družimo,
si med seboj pomagamo
in se pogovarjamo.

Vanja Vajda, 8. b

Mentorica Marija Petek
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V okviru tedna otroka smo si lahko 
učenci razredne pa tudi predmetne stop-
nje ogledali gledališko predstavo Snežna 
kraljica, ki je nastala pod peresom našega 
pisatelja Ferija Lainščka. Pripoveduje o 
dveh prijateljih, deklici Gerdi in dečku 
Kaju. Dečka odpelje Snežna kraljica, in 
ker se ne vrne, se ga deklica odpravi iskat. 
Med potjo po svetu veliko doživi, in ker 
ima dobro srce, vendarle najde prijatelja, 
nato pa skupaj rešita še Snežno kraljico 
njenega prekletstva.

Učence, ki so predstavo odlično odigrali, 
je pripravila učiteljica Marjetka Kocuvan, 
mentorica dramskega krožka na naši šoli. 
Prijazno nam je odgovorila na naša vpra-
šanja.

Koliko časa že vodite dramski kro-
žek?
Že sedem let je to eno mojih najljubših 
opravil.

Sklepava, da Vas delo z otroki veseli. 
Zakaj?
Zelo, zato sem tudi postala učiteljica, saj je 
lepo delati z otroki, ki so vedno polni vese-

Navdušila nas je Snežna kraljica

Slovenska znanstvena fundacija je spo-
mladi letos skupaj z delniško družbo Trimo 
iz Trebnjega objavila nagradni razpis za 
najboljše likovno delo na temo Popo-
tovanje in bivanje v vesolju. Na razpis so 
se odzvali učenci 7. razredov pri izbirnem 
predmetu likovno snovanje z različnimi 
kiparskimi izdelki, učenci 6. razredov so 
poslali na razpis domiselne slike, sodelo-
vali pa so tudi učenci 5. razredov.

Na naslov Slovenske znanstvene funda-
cije je prispelo 1056 likovnih del učencev 
iz različnih osnovnih, srednjih ter visokih 
šol.

Komisija je prispela dela pregledala ter 
določila nominirana dela, izmed katerih 
je izbrala zmagovalce. Med nominiranimi 
deli so bili tudi trije izdelki iz naše šole:

Slika Karmen Kolarič ter Taje Žnidarič in 
kiparski izdelek Tomasa Štumbergerja in 
Klemna Arnuša.

Za nagrado so bili povabljeni na 13. 
slovenski festival znanosti z mednarodno 
udeležbo in na ogled razstave v Cankarjev 
dom – 18. septembra so se v spremstvu 
staršev odpeljali v Ljubljano, medtem ko 
so njihovi vrstniki morali sedeti v šolskih 
klopeh.

Vsem, ki so s svojimi izdelki sodelo-
vali, posebno pa nagrajencem in njihovim 
mentorjem (Olgi Zorko in Nataši Lačen), 
iskreno čestitamo.

Preberite še, kaj so povedali nagrajenci:
Taja Žnidarič: »Bila sem počaščena, ko 

sem vstopila v Cankarjev dom, našo naj-
bolj znano ustanovo. Kako sem šele bila 
navdušena, ko sem zagledala svojo risbo 
na steni. Moja družina je bila ponosna 
name, kar mi je še bolj grelo srce.«

Snežna kraljica (moja občutja)
Na predstavo Snežna kraljica smo se pripravljali že v lanskem šolskem letu, letos pa 

še bolj intenzivno.
Ko smo dobili vlogo za to predstavo, se mi ni zdela nič posebnega. Z vajami pa mi 

je postajala vedno bolj všeč. Dobil sem vlogo razbojnika in vlogo otroka. V vlogi 
otroka sem veliko izvedel o pisatelju Hansu Christianu Andersenu.

Moji občutki so zelo pozitivni in mislim, da so tudi drugi igralci enakega mnenja. 
Vsi smo se zelo trudili, da bi predstava uspela, najbolj pa seveda učiteljica Marjetka. 
Nastopajoči smo se vživeli v svoje vloge, kot bi bile resnične v našem življenju.

Po občutku sodeč nam gre dobro. Upam in vem, da so bili gledalci zelo zadovoljni 
s predstavo.

Želim si še več nastopov.
Nejc Kukovec, 5b

Naši učenci – odlični likovni umetniki

lja, odkritosti in idej. Pa tudi 
zato, ker mi poklic učiteljice 
nudi veliko ustvarjalne svo-
bode, raznolikosti in veliko 
novih izzivov.

Ste se tudi sami kdaj preiz-
kusili kot igralka?
Seveda. Kot srednješolka 
sem bila članica gledališke 
skupine v mojem rojstnem 
kraju. Veliko lepih spominov 
hranim iz tistih časov.

Koliko časa je nastajala 
Snežna kraljica?
Začeli smo že v lanskem šol-
skem letu, vendar smo vmes 
pripravljali še vezna besedila za razne 
šolske prireditve.

Ste Snežno kraljico predstavili še kje 
drugje?
Ne, sedaj smo imeli premierno predstavo 
za našo šolo.

Imate s to igro še kakšne načrte?
Želimo jo predstaviti širšemu občinstvu, 
vsekakor pa jo bomo predstavili na sreča-

nju gledaliških skupin.
Kaj lahko poveste o mladih igralcih?

Igralci dramske skupine so dejanski nosilci 
te predstave. Odlični so bili kot igralci, 
tudi kot kostumografi, ustvarjalci glasbe-
nega ozadja in organizatorji.

Glasbo za Snežno kraljico ste zaigrali 
in posneli sami. Vam je to vzelo veliko 
časa?
Ogromno časa. Malokdo si zna predstav-
ljati, da prav malenkosti, ki zaokrožujejo 
celoto, zahtevajo največ dela in časa.

Načrti za prihodnost – nameravate 
pripraviti še kakšno igro?
Seveda. Dela z otroki v dramskem krožku 
ne morem in ne mislim zapustiti, čeprav se 
soočam z veliko težavami, kajti delam z 
veseljem – za otroke in za svojo dušo.

Z gospo Kocuvanovo sva se pogovarjali 
Sanja in Vanja iz 8. b

Iz predstave Snežna kraljica
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Kolikor jezikov znaš, toliko ljudi veljaš
26. september je odbor ministrov 
Sveta Evrope razglasil za 
vsakoletni evropski dan jezikov, 
katerega namen je:
• opozoriti na velik pomen učenja 

jezikov, maternega in tujih;
• vzdrževati in predstavljati 

bogato evropsko jezikovno in 
kulturno raznolikost;

• spoznavati in upoštevati vse 
evropske jezike, tudi majhne;

• omogočati in spodbujati znanje 
in učenje slovenskega jezika 
znotraj domovine in izven nje;

• spodbujati vseživljenjsko učenje 
jezikov.

Tudi na naši šoli nismo pozabili 
opozoriti učencev na pomen tega 
dne, zato smo tej temi posvetili 
nekaj časa …
 odkrili smo nekaj 

zanimivosti, ki bi jih radi 
zaupali tudi vam:

… na svetu je 6912 živih jezikov, 
ki so razdeljeni v 108 jezikovnih 
skupin;

… na svetu je skoraj 270 jezikov, 
ki izumirajo in jih govori le še 
10 ljudi ali manj;

… slovenščina je poleg lužiške 
srbščine edini indoevropski jezik 
z dvojino;

… slovenščina ima več 
kot 40 narečij, kar 
jo glede na število 
govorcev postavlja v 
sam   svetovni vrh;

… v Evropi obstaja 41 
uradnih jezikov;

… 330 milijonov ljudi 
govori angleščino 
kot maternim jezik, 
še dodatnih 600 
milijonov pa kot 
drugi ali tretji jezik;

… poligloti so ljudje, ki obvladajo 
veliko jezikov (Prešernov 
prijatelj Matija Čop je bral 
knjige v 19 jezikih, sodobni 
prevajalec Janko Moder pa 
prevaja iz 20 jezikov …);

… najstarejši zapis slovanskega 
jezika je prav zapis slovenščine 
– v 10. stoletju so nastali 
Brižinski spomeniki.
 nastali so posodobljeni 
pregovori:
o Kolikor jezikov znaš, toliko 

pameti imaš.
o Kolikor jezikov znaš, toliko poti 

imaš – odprtih.
o Kolikor jezikov znaš, toliko 

prijateljev lahko spoznaš.
o Kolikor jezikov znaš, toliko 

manj težav pri iskanju službe 
imaš.

o Kolikor jezikov znaš, toliko 
kultur poznaš.
 Kaj pa naš materni jezik? 
Zakaj je pomemben?
o Ker z njim ohranjamo svojo 

kulturo, z njim povemo, kdo 
smo (Anja, 9. a).

o Ker se z njim sporazumevamo 
Slovenci po celi Sloveniji (Žiga, 
9. a).

Ob tej priložnosti smo pripravili 
razstavo evropskih jezikov v naši 
šolski avli.

Mladi novinarji OŠ Markovci

Šola v naravi
Tudi letos so se naši petošolci septembra 

namakali v morju. V Simonovem zalivu 
so opravljali šolo v naravi, in sicer od 15. 
do 20. septembra.

Kako so se imeli in kaj jim je bilo naj-
bolj oz. najmanj všeč, nam je pokazala 
naša anketa.

Dragi petošolci, drage peto-
šolke!

Obiskujeva izbirni predmet Šolsko novi-
narstvo, ker naju veseli “biti novinar”. 
Novinarje marsikaj zanima, ker želijo lju-
di obvestiti o zanimivostih od tu in tam.

Veva, da ste bili v tem šolskem letu v 

šoli v naravi, kjer ste uživali – ste plavali, 
se vozili z ladjo, se potepali po mestu, 
skakali s pomola, se zabavali v diskoteki, 

tudi reševali učne liste ..., skratka, “fajn” 
ste se imeli.

Naju pa zanima še nekaj. Odgovorite po resnici!

1. Kaj vam je bilo najbolj všeč?____________________________________________
_____________________________________________________________________
2. Kaj pa vam ni bilo všeč?_______________________________________________
_____________________________________________________________________
3. Kaj bi svetovali tistim, ki bodo šli v šolo v naravi naslednje leto?
_____________________________________________________________________
_____________________________________________________________________
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SKUPNI ODGOVORI ANKETE ŠOLA V NARAVI!
KAJ VAM JE BILO NAJBOLJ VŠEČ? KAJ PA VAM NI BILO VŠEČ?

Vožnja z ladjo 14x Slabo vreme 10x
Tunkanje 1x Premalo dolgo pokonci 3x
Kopanje 2x Učne ure 7x
Skoki s pomola 8x Zgodnje vstajanje 1x
Pomorski muzej 1x Jutranja telovadba 3x
Pokaži kaj znaš 2x Da nismo šli na tobogan 1x
Sprehod po marini 1x Tekma v plavanju 3x
Plavanje 2x Hrana 3x
Parti 1x Da nas fantje tunkajo 1x
Jutranja telovadba 2x
Piran 1x
Večerni sprehod 1x
Tekma v plavanju 1x
Igre v vodi 1×

OTROK je …

ŠOLA V NARAVI - MORJE 
– SIMONOV ZALIV

Tretji dan – MOJA DVA ZOBA
Danes pa je bilo kar hladno. Zjutraj smo 

imeli jutranjo telovadbo, potem pa zajtrk. 
Po zajtrku smo šli na plažo. Tam smo se, 
kljub slabemu vremenu, kopali in se vese-
lili. Po kosilu smo mislili oditi v Piran z 
ladjo, ampak je začelo deževati in grmeti. 
Zato smo imeli dvajset minut prostega 
časa. Med tem časom mi je izpadel zob. 
Potem smo odšli spet na plažo, ker se je 
vreme izboljšalo. Ko smo šli na večerjo, 
me je začel boleti še drugi zob. Imeli smo 
učno uro. Ker pa me je močno bolel zob, 
mi ga je učiteljica izpulila. Tako sta mi 
izpadla kar dva zoba v enem dnevu. Tret-
jega dne je že konec. Upam, da mi ne bo 
na morju izpadel še en zob.

Angelika Lajh, 5. b
3. dan – ponedeljek
Zjutraj sem se vstala ob 7. uri. Zbrali 

smo se pred hišicami in odšli na telovad-
bo. Pri telovadbi smo tekali in delali razne 
vaje. Po telovadbi smo odšli na zajtrk. Po 
zajtrku pa smo skočili v kopalke in odhi-
teli na plažo. Vsi smo že prvi trenutek 
odšli v vodo. Po kosilu smo vsi že čakali, 

da gremo na ladjico, a je učiteljica zadnji 
trenutek odpovedala zaradi dežja in burje. 
Zato smo lahko imeli dvajset minut pro-
stega časa. Nato je učiteljica prinesla učne 
liste za matematiko in morali smo raču-
nati. Ker nismo dokončali, smo po večerji 

šli v učilnico. Zvečer pa so sosedi, fantje, 
dobili na obisk v sobo škorpijona. Vsi so 
kričali in skakali od strahu. Škorpijon je 
bil majhen in nestrupen in še bolj prestra-
šen kot moji sošolci. Lahko noč!

Iva Botič, 5. b

• knjiga, iz katere beremo in kamor naj bi 
pisali.

• slavček v hiši.
• ljubezen v vidni obliki.
• sadež, ki se ga nikoli ne naveličaš.

Žal je na svetu danes še vedno preveč 
lačnih, trpečih in zlorabljenih otrok, pre-
več otrok, ki so brez vseh pravic, in otrok, 
ki umirajo od lakote. Prvi teden v oktobru 
je vsako leto posvečen otrokom, torej je 
TEDEN OTROKA.

Tudi na naši šoli nismo šli mimo, torej 
nismo pozabili na teden otroka. Celo 
nasprotno od tega – dejavnosti ob tednu 
otroka so potekale ves teden, od 1. do 5. 
oktobra.

Še posebej so se potrudili v vrtcu in na 
razredni stopnji, kajti otroke je vsak dan 
čakalo “novo presenečenje”.

V ponedeljek, 1. oktobra, se je dogajal 
šolski kros, kjer so otroci lahko pokazali, 
da jih ni nič kaj lahko uloviti.

V torek, 2. oktobra, so otroke razveselile 
vzgojiteljice našega vrtca in jim zaigrale 
pravljico o Rdeči kapici. Vsa pohvala 
igralkam, otroke pa je še posebej razvese-
lilo to, da volk ni nikogar požrl in lovec ni 
ustrelil volka.

V sredo, 3. oktobra, je potekal Pikin dan, 
ki so ga na razredni stopnji pripravili ob 
100. obletnici pisateljice Astrid Lindgren. 
Vesele, nagajive rdečelase deklice učen-
cem ni bilo treba posebej predstavljati, saj 
jo poznajo že iz ranega otroštva in vsem je 

všeč. Zato so z veseljem poslušali pravljice 
o Piki Nogavički, peli in plesali ter izšte-
vali ob Pikinih pesmicah. Prav tako so se 
učenci tega dne oblekli v Piko Nogavičko, 
prinesli Ficka in si z zanimanjem ogledali 
program v avli razredne stopnje. Pika in 

Na Pikin dan so vsi z veseljem poslušali pravljice o Piki nogavički ter peli in plesali.
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(Gibalne) sposobnosti naših otrok ali tek, kdo bo tebe ljubil
V jesenskem času na naši šoli v okviru 

prvega športnega dne pripravimo kros. 
Poleg otrok šole k sodelovanju povabimo 
tudi predšolske otroke iz vrtca, tekma 
pa nam služi tudi kot tekma za sestavo 
šolske ekipe za nastop na medobčinskem 
prvenstvu v krosu. Načeloma naj bi to bil 
za učence eden zabavnejših šolskih dni. 
Žal ugotavljam, da ni tako, saj bi veliko 
učencev, čeprav je treba preteči le nekaj 
100 metrov, ta dan raje zamenjalo kar z 
običajnim poukom. Mnogim je nekajmi-
nutni napor tako neprijeten, da se mu naj-
raje izognejo, tudi s kakšnim opravičilom 
staršev. Kako, se sprašujem, je to mogoče 
v obdobju, ko bi spontana želja po gibanju 
in veselju, ki ga to prinaša, morala biti del 
slehernega otroka? Odgovor je kompleks-
nejši, kot se zdi na prvi pogled. Zastavlja 
se vprašanje, ali splošne vrednote in etika 
dela, ki so veljale nekoč, veljajo še danes? 
Ne bi rekel, mladi danes niso pripravlje-
ni dlje časa načrtno premagovati napora, 
zadovoljitev hočejo zdaj in takoj in po 
možnosti brez vloženega truda. Nekoliko 
sprevržene vrednote dela novega družbe-
nega sistema, ki smo ga dobili s tranzicij-
sko preobrazbo družbe, premagovanju dalj 
časa trajajočega napora (vzdržljivosti) pač 
niso naklonjene. Tako imamo razkorak 
med trenutnim slabim telesnim stanjem 
naše mladine in bodočimi potrebami te 
družbe, ki bo zahtevala visoko (tudi tele-
sno) zmogljive delavce, ki bodo znali in 
zmogli zmanjšati in dohiteti gospodarsko 
razvitost ostalih evropskih držav.

Nekoliko porogljiv naslov prispevka s 
sposojenim refrenom znane slovenske 
ljudske pesmi naj bo uvod v sicer resno 
problematiko telesnih (gibalnih) zmoglji-
vosti naše osnovnošolske mladine. Trenut-
ne polemike v šolskem prostoru s težnjami 
po zmanjševanju ur športne vzgoje, kot 
da so v posmeh ugotovitvam spremljave 
gibalnega in telesnega razvoja mladine v 
Sloveniji, ki že več let (zaman) opozarja 
na ugotovljene negativne trende. Člove-
kova gibalna izraznost je zelo raznolika 
in bogata. Če si dovolimo zaradi lažjega 
razumevanja poenostavljen pogled v gibal-
ne sposobnosti človeka in se osredotočimo 

V ponedeljek, 1. oktobra, smo imeli 
prvi športni dan s tematiko Jesenski 
kros. Najboljši iz posameznih razredov 
so prejeli priznanja in medalje ter se 
uvrstili na medobčinski kros, ki je 
potekal na Vidmu.

Naši učenci se žal niso najbolje odre-
zali, zlato medaljo in s tem uvrstitev na 
državni kros je uspelo dobiti le učenki 
7. razreda Samanti Mihelič.

Po krosu nam je povedala, da se bo 
začela resneje ukvarjati s tekom, začela 
bo redno trenirati.

le na njegovo vzdržljivostno 
komponento gibanja in vzdrž-
ljivost opišemo kot splošno 
sposobnost ali zmožnost 
daljšega opravljanja nekega 
dela, potem lahko vzdržlji-
vosti v konkurenci ostalih 
gibalnih sposobnosti po krite-
riju pomena za dobro delovno 
zmogljivost, zdravje in vital-
no staranje dodelimo kar naj-
višje mesto. Kljub načelnemu 
zavedanju o pomenu vzdržlji-
vosti oziroma dobre kondicije 
pa je omenjena sposobnost 
med osnovnošolsko in sred-
nješolsko mladino v Slove-
niji že v tridesetletni stagnaciji. Športne 
aktivnosti, povezane z njo, pa so pri veliki 
večini otrok zelo nepriljubljene. Če smo 
se podeželske šole še nedolgo tega lahko 
pohvalile, da so imeli naši otroci boljše 
rezultate nasproti mestnim, danes ni več 
tako, saj je stanje celo obratno. Dejstvo, da 
so v primerjavi vzdržljivostnih sposobno-
sti 19-letne dijakinje enako sposobne kot 
11-letne učenke, je res zaskrbljujoče. Očit-
no je, da je spremenjen način življenja na 
podeželju v zadnjih desetletjih negativno 
vplival na razvoj splošne vzdržljivosti, še 
posebej pri mladini. Potem ko smo uvedli 
še šolske prevoze, ob razmerah, ko otro-
ci doma ne poznajo praktično nobenega 
fizičnega dela več in jim je glavno gibanje 
omejeno le na klikanje računalniške miške, 
se stanju, kakršnega trenutno imamo, ne 
gre preveč čuditi.

Kljub temu da namen tega prispevka 
ni na kogarkoli kazati s prstom ali klica-
ti na odgovornost, naj vseeno poudarim 
vlogo staršev, šolskega sistema in nena-
zadnje tudi snovalcev športne politike na 
državnem nivoju, ki bomo morali vsak po 
svojih močeh opraviti del naloge na tem 
področju.

Najprej so k tej nalogi poklicani starši, 
ki lahko največ naredijo že z lastnim 
pozitivnim zgledom. Navade in ravnanja, 
ki si jih otrok pridobi v predšolski dobi pri 
skupnem preživljanju prostega časa, obo-
gatenega z vsebinami športa, je največja 

naložba v kasnejšo spontano in samostojno 
otrokovo športno udejstvovanje.

Iluzorno bi bilo pričakovati, da bi lahko 
gibalno stanje otrok, ki se nanaša na slabo 
splošno vzdržljivost pri sedanjem številu 
ur športne vzgoje, odpravljali v šoli. Dve 
uri športne vzgoje v tretjem triletju, kjer 
je stanje ravno najbolj nevzpodbudno, je 
preskromna skupna količina aktivnosti na 
posameznega otroka za kakšne večje pozi-
tivne premike. Priznavam pa, da ostaja še 
neizkoriščeno polje oblikovanja pozitivnih 
stališč, razumskega in čustvenega oza-
veščanja ter motiviranja otrok. Tudi naloge 
seznanjanja staršev s stanjem njihovega 
otroka ter primerno svetovanje in usmerja-
nje sta še sistemsko na zelo nezadovoljivi 
ravni.

Robert Bezjak

S podelitve medalj na letošnjem krosu

njena učiteljica Preslica sta spretno pove-
zali nastop prvošolcev, ples in petje 2. in 5. 
razredov ter nadvse zanimivo življenjsko 
zgodbo pisateljice, ki je piko ustvarila – to 
so pripravili četrtošolci.

V četrtek, 4. oktobra, so se na zelo zanimiv 

način spoznavali z največjim pravljičarjem 
vseh časov, s Hansom C. Andersenom.

V petek, 5. oktobra, pa so si učenci lahko 
ogledali zelo zanimivo predstavo, Snežno 
kraljico, ki so jo učenci pripravili s pomoč-
jo učiteljice Marjetke Kocuvan.

Otroci so v tednu, posvečenem njim, 
uživali, hkrati pa ob domiselnih predstavah 
na zanimiv način spoznali veliko novega. 
In prav je tako.

Irena Muršec
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V SLOVO FRANCU GOLOBU, FOŠNARVEMU IZ MARKOVCEV

In že jesen se naredi, narava žalostno dozori …
Narava žalostno dozori … Letos se to 

dogaja še nekoliko prej kot običajno in 
tudi grozdje v vašem vinogradu, dragi 
Franc, je priklicalo tvoje domače že v dru-
gem tednu septembra v zgodnjo, neveselo 
trgatev. Čeprav si upal in koprnel po vsem, 
kar prinaša trgatev, se ti želja ni mogla 
izpolniti. Že v petkovem dopoldnevu, 14. 
septembra, se je po naših vaseh razširila 
žalostna novica o tvoji prezgodnji smrti, ki 
je sledila usodni težki bolezni.

Spoštovani pokojnik, Fošnarov Franc! 
Nekako ne morem o tebi govoriti v tretji 
osebi, kot o nekom, ki se je rodil 8. marca 
1936 v Markovcih, živel med nami in 
z nami ter umrl v 72. letu svojega sicer 
tako bogatega življenja. Mnogo laže se 
preko svojega pisanja s teboj pogovarjam, 
obujam spomine na mnoge lepe, nepoza-
bne dogodke in predvsem na tvoje petje v 
vseh zborih in skupinah, ki si jim z vsem 
srcem pripadal. Če dobro pomislim, si celo 
v tem zadnjem letu, dokler so ti dopuščale 
telesne moči, obnovil svoje vezi s Cerkve-
nim pevskim zborom in Ljudskimi pevci 
– kosci v Šturmovcih. Že od lanske jeseni 
smo vedeli, da si resno zbolel, a ko sem ti 
kak dan pred tvojim 71. rojstnim dnevom, 
v začetku marca, spet lahko segla v roko 
in zaželela vrnitev zdravja, si bil tudi v 
resnici poln optimizma, volje do življenja, 
petja, dela v vinogradu, do druženja z 
domačini, prijatelji, sovaščani. Potem sem 
te kar videvala: na domačem dvorišču, 
na poti proti pokopališču, ob skrbni ženi, 
na daljavo sva si dvignila roki v pozdrav. 
Najbolj prijetno pa me je presenetil tvoj 
nastop v okviru prireditev ob letošnjem 
občinskem prazniku – bilo je v soboto, 21. 
aprila – ko si med ljudskim petjem v sku-
pini koscev nabrusil koso, z njo nekajkrat 
zamahnil v znamenje košnje ter jo potem 
zasukal, kakor si jo, med prijatelji, znal 
samo ti. Kako tudi ne bi znal – le slutim 
lahko, kako si ob očetu Jakobu in drugih 
moških že od otroških let dalje mnoga leta 
zares kosil tam v dragih Šturmovcih ali kje 
drugje, tudi v Halozah najbrž.

Hitro, prehitro je mineval ta tebi samo 
še kratko odmerjeni čas letošnje pomladi, 
poletja, zgodnje jeseni, ki si jo dočakal le 

za nekaj skromnih dni. A sem te videla in 
slišala na dan markovskega žegnanja, bil 
si med tistimi srečnimi pevci na koru, ki 
ste bili najbližji blagoslovu novih orgel 
– gotovo ste v srcih občutili veliko radost 
in ti, spoštovani Franc, tudi novo upanje, 
dokler ni bolezen spet začela obvladovati 
tvojega vse bolj šibkega telesa. Vem, da 
si se kakor mnogi pred teboj v podobnih 
preizkušnjah še hotel bojevati za zdravje 
in življenje, tvoj duh je bil v tem močnejši 
od telesa: tako rad bi še živel, najprej za 
vso svojo družino, za ženo Terezijo, hčer-
ko Ireno in sina Francija – tebi in njima 
v tolažbo imata ob sebi Janeza (zeta) in 
Vlasto (snaho), pa za vseh pet vnukinj: 
Barbaro, Janjo, Moniko, Matejo in Metko.

Nekoč, ob nekem našem skupnem doga-
janju – osnovne šole in Fošnarvih – sem 
videla vašo medsebojno povezanost čisto 
od blizu, zato vem, da si ob letošnji birmi 
v Markovcih s ponosom gledal najmlajšo 
Metko pristopiti k obredu sv. birme. Tedaj 
sem te tudi zadnjič videla kako si – po 
petju na koru – utrujen pohitel mimo nas 
v skupinah pred cerkvijo. Pred kakim 
mesecem sem se ob gledanju posnetkov z 
birme lahko prepričala, da si resnično pel 
v cerkvenem PZ, kako si s tem zborom 
letos spomladi potoval v Nemčijo, da bi s 
svojo pesmijo počastili poročni obred dveh 
mladih …

Spoštovani Franc, dragi prijatelj! Tvoje 
pevske talente in organizacijske sposo-
bnosti pa sem spoznala že mnogo prej 
– Moški pevski zbor, ki si mu pripadal z 
vsem srcem in bil njegov ustanovni član, 
bo v letu 2008 praznoval svojo 40-letnico 
in ti si bil njegov od samih začetkov, ne le 
pevec tenorist, temveč tudi njegov dolgo-
letni predsednik. Kot večletna predsednica 
Prosvetnega društva v tistih časih sem te 
neposredno spoznala kot odličnega orga-
nizatorja koncertov, gostovanj, srečanj … 
Znal si pevce in nas druge navdušiti za 
sodelovanje na Taborih PZ v Šentvidu pri 
Stični, za izdajo obeh dosedanjih brošur 
– ob 15-letnici in nato še 30-letnici MoPZ. 
Svoje petje ste želeli ohraniti na izdanih 
kasetah, zgoščenkah, kar vam je tudi uspe-
lo. Pevcem in žalujočim svojcem si bil v 

pomoč in oporo ob žalostnih dogodkih, ki 
se jim tudi pevski zbor ni mogel izogniti, 
spet drugič pa smo mnogi na čestitkah ob 
življenjskih jubilejih prepoznali prav tvojo 
značilno pisavo. Potem si se odločil, da 
pri MoPZ ne moreš več tako intenzivno 
delovati, zato si se poslovil tudi kot nje-
gov pevec, toda vsak od tvojih pevskih 
prijateljev je najbrž čutil tedaj vedno več 
ponosa, da si bil tako dolgo in tako močno 
član MoPZ, da tega nikdar ne bi mogli 
pozabiti.

Pa vendar, prišel je dan tvojega slovesa: v 
nedeljo, 16. septembra, prav sredi trgatve-
nega časa, se je velika množica ljudi prišla 
poslovit, najprej k vežici na pokopališču, 
kjer ti je v imenu tvojih najdražjih s pes-
mijo Mile Kačičeve iskreno in preprosto 
spregovorila v slovo vnukinja Barbara. Že 
tam in še posebno v cerkvi svetega Marka 
je poslovilni mašni obred spremljalo petje 
CePZ. Ganile so nas vse besede župnika 
Janeza Maučca in pesem Ko zvonovi zapo-
jo, ki smo jo ob tej žalostni priložnosti 
slišali prvič … Potem smo se strnili v dolgi 
sprevod na poti proti našemu pokopališču, 
kjer si našel svoj pokoj v grobu svojih star-
šev. Tiho zatopljeni v lastne žalostne misli 
in predvsem spomine na tebe, spoštovani 
pokojnik, smo slišali vse ganljive besede 
obeh govornic – gospe Silve Meznarič 
in gospe Marije Prelog. Prisluhnili smo 
poslovilnemu obredu in vsem žalostinkam 
obeh zborov po odigrani Tišini, godbe-
nikom – gardistom iz Žirov ter zahvali 
tvojega bratranca Janka iz Nove vasi.

Morda v tisti uri slovesa nismo pristopili 
k tvojemu odprtemu grobu, pa smo to sto-
rili kak dan pozneje in ti izrekli tvoj zadnji 
pozdrav. Vsem tvojim žalujočim, med nji-
mi so tudi tvoje sestre Marija, Terezija in 
Elizabeta z družinami, izražamo tudi v tem 
spominskem zapisu iskreno sožalje.

Karolina Pičerko
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DOBRODELNI KONCERT

Za dežjem vedno posije sonce
Tako se je glasil naslov dobrodelnega 

koncerta, ki sta ga v petek, 12. oktobra, v 
večnamenski športni dvorani v Markov-
cih organizirala občinski odbor Rdečega 
križa Markovci in Karitas župnije sv. 
Marko.

Ideja se je porodila, ko so se naši gasilci 
že naslednji dan po neurju, ki se je razbes-
nelo 18. septembra, s hitro akcijo odzvali 
klicu na pomoč in šli pomagat ljudem v 
Železnike.

Glede na to, da nismo imeli nikakršnih 
izkušenj s tako pomembno prireditvijo, 
smo najprej sklicali sestanek z vsemi pred-
sedniki kulturnih društev v občini, če so 
pripravljeni sodelovati.

Bili smo pozitivno presenečeni, ko so bili 
kulturniki soglasno pripravljeni sodelovati, 
toda takrat se je delo šele začelo. Izkazalo 
se je, da je vsakdo svojo nalogo dosledno 
izvedel. Prav tako so nam vso pomoč in 
podporo namenili župan, ravnatelj OŠ, 
župnik …

Dobrodelni koncert je dosegel svoj 

namen, kajti za družino Peklar iz Borov-
cev, ki so ravno takrat razkrili hišo, da bi 
naredili novo streho, smo zbrali 1634,93 
evra. Zbrana sredstva smo jim že naslednji 
dan nakazali na njihov transakcijski račun, 
da so ga že lahko namenili za sanacijo hiše. 
Obenem smo povezali in predstavili vsa 
kulturna društva v občini, mlade glasbeni-
ke in pevce. Tako smo izvedli prijeten in 
prisrčen petkov večer in verjamem, da je 
vsakdo, ki se je udeležil koncerta, užival 
tudi ob vodenju programa, ki sta ga uspeš-
no izvedla Hedvika Rojko in Alen Saliho-
vič, ki nam je v goste pripeljal evropsko 
poslanko Ljudmilo Novak. Za našo občino 
je bila to velika čast, da smo smeli pred-
staviti delo na občinski in na prostovoljni 
društveni ravni.

V imenu občinske organizacije Rdečega 
križa in župnijskega Karitasa, ki uspešno 
sodelujeta z roko v roki, se zahvaljujem 
vsem, ki ste na kakršen koli način poma-
gali pri izpeljavi dobrodelnega koncerta, 
ki smo ga izvedli, kolikor je bilo mogoče 

hitro, saj je zima pred vrati, in da smo 
Peklarjevim vsaj za trohico pomagali pre-
broditi krizo.

Posebej se zahvaljujem Janku Šmigocu, 
ki je s svojim celodnevnim delom omo-
gočil kvalitetno ozvočenje in je bil zraven 
občine glavni pokrovitelj. Vsa zahvala 
Darku Meznariču in Janezu Zmazku. 
Zahvaljujem se društvu podeželskih žena, 
kajti kot na večini prireditev tudi mi nismo 
mogli brez njihovih dobrot in pomoči, vsa 
zahvala mesariji Spirala in Špic Tuš mar-
ketu, čistilkam in hišniku iz osnovne šole, 
delavcem občine, fantom iz Borovcev, 
Markovcev in iz Nove vasi za vso pomoč 
pri pripravi in pospravljanju športne dvora-
ne ter seveda vsem nastopajočim.

Dela je bilo res veliko, toda pomembno 
je, da smo dokazali drug drugemu, da smo 
človek človeku.

Marija Prelog
Foto: MZ

Kopjaši iz Markovcev

Plesna skupina FD Markovci

Godba na pihala občine Markovci

Pevski zbor OŠ Markovci
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Ljudski pevci in godci iz Bukovcev

Voditelja Alen Salihovič in Hedvika Rojko

Harmonikarji iz Prvencev

Evroposlanka Ljudmila Novak

Predsednica OO RK Markovci Marija Prelog in vodja župnijskega 
Karitasa Otilija Markovič z Marijo Peklar iz Borovcev. Peklarjevim je 
namreč septembrsko neurje na stanovanjski hiši povzročilo ogromno 
škode.

Ljudske pevke iz Zabovcev FD Markovci


